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Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

z 32. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 23. apríla 2025 

(volebné obdobie 2022-2026) 

 

Rokovanie viedla predsedníčka Rady starostov v Košiciach a starostka MČ Košice – Nad 

jazerom Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová. Rokovanie sa uskutočnilo prezenčnou formou 

v zasadačke mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice. 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

Úvod rokovania 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobré ránko kolegovia prajem. Tak máme takýto 

posviatočný rokovací deň. Ideme sa pozrieť, či sme uznášaniaschopní, čiže podľa počtu 

prihlásených vidím, že áno. Ešte sa nám pripoja nejakí kolegovia, ktorí meškajú, ale 

parkujú, takže bude nás o niečo viacej. Čiže srdečne vás vítam na rokovaní 32. Rady 

starostov. Z dnešného rokovania sa ospravedlnili zatiaľ, čo mám nahlásených pán Ihnát, 

pani Balogová a pán starosta Exner. Pán Mikluš je na ceste, bude meškať. Z celkového 

počtu 22 je prítomných 12. Konštatujem, že sme uznášaniaschopní.  

- - - 

  

Overovatelia:  Mgr. Marcel Vrchota a Ing. František Ténai, MBA  

- - - 

  

K programu rokovania  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Program vám bol doručený, ktorý bol prerokovaný  

na Mestskej rade. Chcela by som len doplniť do programu informáciu, príde k nám 

referent z oddelenia referátu životného prostredia, pán Daniel Magula. Informovať nás  

o nejakých zásadných veciach, ktoré sa týkajú odpadového hospodárstva, čiže Informácia 

o nakladaní s odpadmi v meste Košice a pripravovaných ďalších zámeroch. Takže 

poprosím kolegovia, budeme teraz hlasovať o doplnenom bode, o tejto informácii  

a potom v rámci programu, ako bude prechádzať rokovanie o 9:00 hod. dorazí pracovný 

tím z útvaru hlavného architekta. Predsa poniektorým sa podarilo prísť  

na minulotýždňové zasadnutie do zasadačky k územnému plánu. Pokiaľ vy ešte niečo 

máte, chceli by ste sa poradiť alebo ešte si dojednať nejakú osobnú konzultáciu, potom 

toto bude ideálny priestor. Čiže budeme hlasovať o doplnenom bode programu, teda 

Informácií z referátu životného prostredia. Takže prosím hlasujme.  

  

Hlasovanie č. 1 -         za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0   

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že vložený bod bol schválený a poďme 

hlasovať o programe ako takom, aj s doplneným bodom. Prosím, hlasujme.  

  

Hlasovanie č. 2 -         za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0   

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Program dnešného rokovania bol schválený.  

- - - 
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Bod č. 0/1  

Informácia o nakladaní s odpadmi v meste Košice a pripravovaných ďalších zámeroch  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobrý deň. Takže vítam kolegov aj zo spoločnosti KOSIT. 

Nech sa páči.  

  

p. Magula, referát životného prostredia: Dobrý deň prajem. Tak v prvom rade sa vám chcem 

poďakovať, pani predsedníčka, že ste mi dovolili prísť a aj vám, že ste si nás dovolili 

vypočuť. Ja by som vás chcel takto v krátkosti a rýchlo informovať, že ideme do ďalšieho 

projektu 40. polopodzemných kontajnerov, čiže budeme pokračovať v tom, v čom sme 

začali minulého roku a začali sme výstavbou. Teraz viac menej jedná sa o totožný projekt 

ako v minulom roku a potrebujeme teda vašu súčinnosť ako MČ. Budeme potrebovať 

rovnako vytypovať lokality, ktoré sú podľa vás najviac problematické, kde dochádza  

k problémom z hľadiska obslužnosti vozidiel, z hľadiska dostupnosti pre obyvateľov, ale 

takisto aj dostupnosti pre zberové vozidlá. Cieľom tohto projektu bude znova a možno aj 

zlučovať kontajneroviská, ktoré sú problematické a kde to je možné, kde vieme tie 

stojiská racionalizovať. Čiže budeme sa zameriavať aj na také roztrúsené nádoby, aby 

sme ich dali dokopy, vytvorili tomu priestor. Tak isto stojiská, kde je problém s tým mať 

dobre osadené nádoby. Takže by som bol veľmi rád, keby sme v tomto projekte znova 

spolupracovali. Na začiatok vytypujem miesta, ja to všetko spracujem, urobím tomu 

mapový podklad, aby sme vedeli s ním pracovať. Následne budú obhliadky v teréne a tu 

sú dvaja kolegovia, ktorí budú spolupracovať s nami, sú z KOSIT-u. Takže budeme  

na tomto projekte pracovať v takejto koalícii, takže ideme v rovnakom režime ako  

v minulom roku. Ak by ste mali nejaké otázky, tak kľudne, pýtajte sa.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre, pán Magula. Čiže ďalších 40 polopodzemných 

kontajnerovísk vo všetkých veľkých MČ. Je niečo pripravené? Lebo starostovia sú tu, aj 

malých MČ, či je pripravené potom pre malé MČ alebo bude sa v nejakej v Šaci ešte 

potom osadať polopodzemný kontajner? A mohli by ste nás informovať aktuálne, koľko 

je už všetkých zapracovaných, osadených tých polopodzemákov? Koľko ešte ostáva 

dobudovať v tomto roku, ktoré MČ? Lebo všade to už priebežne sa dokončuje, sledujeme 

to aj na webových stránkach, aj na stránkach starostov, že postupne sú podokončované 

tie, ktoré mali byť urobené. Čiže čo nám ešte ostalo nedokončené?  

  

p. Magula, referát životného prostredia: Aktuálne máme postavených 30 polopodzemných 

kontajnerov z prvej 40. Pri niektorých, kde boli problematické úseky, či už bol potrebný 

výrub alebo sa menila lokalita kvôli inžinierskym sieťam alebo boli tam nejaké úpravy  

a musela ísť nanovo žiadosť o stavebné, resp. ohláška na stavebný úrad, tak tam vlastne 

sa presunuli nejaké veci. Ostáva nám ešte 10 kontajnerov dokončiť. Tie by mali začať  

s výstavbu koncom mája alebo začiatkom júna, čiže do leta by sme ich mali mať hotové. 

S tým, že čo sa týka malých MČ tak áno, v jednej malej MČ pilotne budeme robiť aj  

v Šaci polopodzemné kontajnerovisko. Tam je tá výstavba, teda komplexná bytová 

výstavba takisto dosť zastupujúca, čiže sme sa rozhodli aj pre toto jedno miesto  

v spolupráci s MČ tam urobiť kontajnerové stojisko. No a pre ostatné malé MČ platí to, 

čo sme už aj predtým komunikovali, keď som za starostami bol, že majú možnosť  

a resp. pracujeme na tom, že budeme dodávať tam veľkokapacitné kontajnery. Robíme 

tam také tie zberné miesta, ako sme spolu hovorili. Tí starostovia, s ktorými som 

komunikoval, o tom vedia. Pracujeme na tom, už len riešime nejaké právne aspekty, čiže 

ja predpokladám, že koncom mája/začiatkom júna by sme mohli osadiť prvé takéto 
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veľkokapacitné kontajnery, aby sme urobili ako keby taký bližší zberný dvor pre občanov 

aj v malých MČ.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre a ide ďalšia novinka, čo sa týka zberného dvora. 

Čiže keby ste k tomu ešte vedeli povedať, čo sa udialo pred časom, kde je umiestnený, 

nech sa páči.  

  

p. Magula, referát životného prostredia: Áno, takže vlastne to, čo bolo aj komunikované, máme 

nový zberný dvor na Jarmočnej ulici. Je to taká odpoveď na podnety občanov, že sa 

nevedeli dostať na zberné dvory, bola tam dlhá čakacia doba. Čiže otvoril sa väčší zberný 

dvor s viacerými kontajnermi, aj viac-menej všetci zamestnanci na zberných dvoroch sú 

poučení, že ak majú plno, tak tých občanov majú otáčať a posúvať potom na Jarmočnú, 

kde je ten zberný dvor väčší a tam by k tomu nemalo dochádzať. Teda určite odporúčam, 

keď tak môžte aj vy komunikovať občanom, že tento zberný dvor je plne k dispozícii  

a môžu ho využívať. A je to na Jarmočnej ulici v MČ Juh.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne s faktickou, pán starosta MČ Západ 

Vrchota. Marcel, nech sa páči, máš slovo.  

  

p. Vrchota, starosta MČ Košice - Západ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Pekné, dobré 

ráno všetkým. Kolegovia, ja mám zopár otázok. Jedna otázka je, kedy sa plánuje 

dobudovať tých prvých 40? Čo sa týka tej druhej 40-tky, či je potrebné ešte nejako 

prioritizovať tie lokality? Viem, že zasielali sme zoznamy, ale že či ešte je možnosť 

prípadne nejako to prioritizovať. To je moja druhá otázka. A tretia otázka je, že či 

komunikujete s KOSIT-om aj ohľadne toho pilotného projektu, ktorý sme spustili v MČ 

Západ, ohľadne tých bubnových vpustí, či budú, ktoré sa budú robiť polopodzemné 

kontajneroviská, resp. tie už, ktoré sú vybudované, osadené práve týmito bubnovými 

vpusťami, ktoré zamedzujú vstupu vyberačom do kontajnerov? Ďakujem pekne.  

  

p. Magula, referát životného prostredia: Začnem poslednou tou otázkou. Čo sa týka bubnových 

vpustí, komunikujeme so spoločnosťou KOSTI v tomto pilote. Aj tuná vlastne sú dvaja 

kolegovia z KOSIT-u. Takže áno, komunikujeme. V podstate tento bubnový vpust je taká, 

ako ste spomínali, pilot. Ide o to, že už v tejto súčasnosti vieme, že ho aj už 2-krát 

poškodili, čiže museli tam zasahovať, bol znefunkčnený. Zatiaľ je to jeden, ale rátali sme 

s tým aj s dodávateľom polopodzemákov. Komunikujeme o tom, že ďalšia 40-tka by mala 

byť na komunálny odpad s bubnovými vpusťami s tým, že následne by sa zamenili aj tie 

vrchnáky na aktuálne už postavených polopodzemných kontajneroch. Čiže to je jedna 

vec. Druhá vec, ste sa pýtali ohľadne asi tej prvej 40-tky, že kedy tie zvyšné budú 

dostavené. Tak to som spomínal, že na konci mája/začiatkom júna by mala začať výstavba 

zvyšných 10 ks a tam sú aj tie vo vašej MČ Inžinierska a Obchodná.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Čiže teraz informácia pre kolegov, aby v rámci svojich MČ, 

ktorých sa to týka, pripravili si vhodné lokality. Už vedia, kde sú tie požiadavky  

a pracovalo sa v podstate na tom výbere. Určite treba vybrať viac lokalít. Minimálne  

10-12, aby nám v konečnom dôsledku tých 5 sadlo kvôli práve inžinierskej činnosti  

a tomu všetkému, sieťam a čo všetko tam môže na konci dňa vzísť. Čiže mať tých lokalít 

viac pripravených, aby si neboli, že 5, veci sa rozbehnú a na konci dňa ti vyjdú len 2-3, 

možno 1. Čiže počuli sme, v máji sa bude pokračovať. Máme teraz momentálne pracovať 

na výbere ďalších lokalít. Počuli sme, že v Šaci sa bude realizovať polopodzemné 

kontajnerovisko, že sa otvoril zberný dvor na Jarmočnej. Čiže spomínali ste aj minule, že 



4 

 

ten objem toho odpadu sa radikálne zvýšil, ktorý sa nosí na zberné dvory, čiže sú veľmi, 

veľmi efektívne využité. V minulosti ešte sa tu skloňovala otázka zberného dvora  

na Popradskej, čiže čo s ním? Ostáva? Pretože je na území, kde je veľká MČ, je veľký 

záujem, je veľmi malý. Hľadala sa nejaká nová lokalita alebo zatiaľ sa ostáva v tomto 

režime a zberný dvor na Popradskej ostáva?  

  

p. Magula, referát životného prostredia: No zatiaľ zberný dvor na Popradskej ostáva. Robíme 

všetko preto zatiaľ, aby ostal. Hľadáme alternatívne riešenie, nové umiestnenie niekde  

v MČ Západ, lebo áno, jedná sa o najväčšiu MČ a chceme samozrejme poskytnúť ten 

zberný dvor práve aj v tejto MČ. Takže hľadáme alternatívu, tak isto aj spoločnosť 

KOSIT hľadá alternatívu, lebo nie všetky pozemky mesta sú vhodné na výstavbu takéhoto 

zberného dvora. Čiže hľadáme na našich pozemkoch, hľadáme na pozemkoch, ktoré by 

sme si vedeli relatívne prenajať. Pokiaľ nebudeme mať alternatívu pre zberný dvor 

Popradská, tak zberný dvor Popradská bude fungovať.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Výborne. Je to veľmi dôležité, pretože asi už aj minulý rok 

a predchádzajúci išlo sa v režime ukrajovania veľkokapacitný kontajnerov. Čiže ako 

veľkokapacitné kontajnery v záhradkárskych lokalitách určite sú tu starostovia, ktorí 

takéto lokality majú, čiže ako s tým stojíme?  

  

p. Magula, referát životného prostredia: Tak čo sa týka záhradkárskych lokalít, aj priamo 

komunikujeme s niektorými záhradkárskymi lokalitami, v podstate vo VZN-ku je už  

po minulom roku špecifikované, aké majú možnosti. To je jedna vec. Druhá vec je, že  

v niektorých malých MČ, s ktorými sme komunikovali, sme tieto kontajnery aj účelovo 

odstránili, aby sme predišli nejakým tvorbe skládok, tvorbe alebo nelegálneho 

skladovania odpadu, či už z podnikateľskej činnosti alebo aj z iných obcí. Takže myslím, 

že tam tá spolupráca funguje efektívne. A ak náhodou máte nejaké podnety, môžte sa  

s ním priamo potom na mňa obrátiť, ale zatiaľ aj na miestach, kde tej kontajnery boli,  

zo začiatku to vyzeralo, že by sa tam mohli tvoriť nejaké skládky, ale vyčistili sme to. 

Aktuálne zatiaľ neevidujem nejaké väčšie podnety.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Čiže ak starostovia majú požiadavku v jednotlivých 

lokalitách, je možnosť potom objednať si cez mesto Košice do danej lokality takýto 

kontajner, či už na nejaký ten bioodpad alebo čokoľvek, aby bolo čisto?  

  

p. Magula, referát životného prostredia: Samozrejme na zelený odpad, tam automaticky.  

Ak máte nejaké požiadavky od záhradkárskych oblastí, tak tam vieme poskytnúť 

kontajner bezplatne. Potrebné je, ale aby tam bola s nimi dohoda, že ustriehnu, aby ten 

odpad bol čistý. A ešte len doplním ešte polopodzemákom mi napadla jedna vec.  

V minulosti ste nám dávali väčší obnos lokalít a ja by som vás poprosil, aby ste možno 

len zrefreshli tie zoznamy, ktoré ste nám zasielali. Určili, že či niektorá z tých lokalít 

nevypadla, lebo za ten rok sa mohlo niečo zmeniť, takže možno si prešli tie zoznamy  

a zaktualizovali. Ja vám potom automaticky dám vedieť, že ktoré stojiská nie,  

resp. nespadajú do toho a budeme musieť hľadať inú alternatívu, či už z inžinierskych 

sietí, ktoré máme dostupné, niektoré orientačne alebo z nejakých iných dôvodov, takže to 

určite budem informovať.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre. Pani starostka s faktickou, nech sa páči.  
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p. Súkeníková, starostka MČ Košice - Juh: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne za slovo. 

Ani viac-menej sa nepýtam, ale rada by som sa poďakovala za spoluprácu s pánom 

Magulom aj s KOSIT-om. Napríklad aj teraz cez sviatky bol veľký problém  

na uzatvárateľnom kontajnerovisku, nemali sme vyvezený odpad a klietka bola 

uzatvorená a občania sa nevedeli do nej dostať. Vývoz odpadu bol zabezpečený a toto 

stojisko bolo promptne vypratané a tým pádom problém bol odstránený. Takže ďakujem 

veľmi pekne za takúto spoluprácu.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Kolegovia, diskusia a debata je ešte otvorená. Pokiaľ 

čokoľvek vás v rámci nakladania s odpadmi, či už vo vašich MČ napadne. Môžem 

povedať, že čo sa pripravuje a bude sa predkladať, je inflačná doložka. Takže veríme, že 

to už tohto roku sa doklepne aj v Národnej rade a teda tie odpady a tá cenová politika 

potom už bude trošku jednoduchšia upravovať aj tú cenu odpadov a navýšenia o mieru 

inflácie za predchádzajúci kalendárny rok. Tak informácia zo ZMOS-u. Dobre, hlási sa 

pán starosta Kavuľa, nech sa páči, máš slovo.  

  

p. Kavuľa, starosta MČ Košice - Pereš: Faktická poznámka. Pekný dobrý deň prajem. Chcel 

som sa opýtať, hovoríte o veľkých MČ + Šaca. Ja som počul od vášho vedenia, že 

uvažujete aj nejakým pilotným projektom aj pre malé MČ. Ja vám poviem teraz rovno  

za Pereš, my máme zhruba 2500 obyvateľov a k tomu Vyšný Lorinčík, tam sú veľmi silné 

súbory Vyšný Lorinčík a Háje, ktoré v podstate aj teraz, keď sme počas sviatkov, ako tu 

hovorí kolegyňa z Juhu, my sme tam mali pomaly viac tých, ktorí doniesli odpadu zhora 

z kopca ako tých našich. Ja sa chcem spýtať, taká zhruba nejaká 3,5-3,8 tis. ľudí lokalita, 

tá nie je zaujímavá ako pilotný projekt? Aby ste skúsili aj u nás polopodzemné 

kontajnery? A keď už mám slovo, aby som potom druhýkrát nebral, Dano, vám osobne 

ďakujem, lebo viete veľmi dobre, že u nás sa to tak zahltilo, ja neviem, proste tam 3-krát, 

4-krát treba za deň meniť kontajner. Sobota volám, vždy je na linke, veľká vďaka.  

Aj KOSIT-u samozrejme veľká vďaka. Ďakujem.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, Daniel.  

  

p. Magula, referát životného prostredia: V súčasnosti neviem povedať. Ak hovoríme o tej 

lokalite nad Lorinčíkom hore, kde novostavby sú, myslím, že o tej hovoríme, áno? Tak 

tam v podstate ešte asi prebiehajú nejaké preberacie konania, ktoré stojiská tam budoval 

developer. Čiže myslím si, že jasné, do budúcna určite môžme o tom uvažovať, ale asi to 

nebude téma práve teraz v tomto kroku. Lebo tam nie sú ešte prebraté všetky veci, ktoré 

tam developer staval a tým pádom ani si viem predstaviť, že by sme tam niečo my 

investovali, ako mesto, v zmysle do tých pozemkov, ktoré nie sú prebraté a ešte aj tie 

kontajnerové stojiská, ktoré oni vybudovali, ešte stále majú v správe. Otázka je, že či to 

preberie MČ alebo mesto. Ale nevylučujem to, samozrejme, do budúcna možno budeme 

sa musieť pozerať aj týmto smerom, aj po malých MČ, kde tá komplexná bytová výstavba 

narastá. Ale to už možno aj s tým prílevom developerov bude, že budú musieť 

zabezpečovať kontajneroviská a to už budú musieť aj typu polopodzemného 

zabezpečovať.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Čiže keď sú väčšie obytné súbory, ale keď sú rodinné 

domy, tam v podstate asi tá efektivita, význam nejakých polopodzemných kontajnerov 

nie je, pretože majú iný druh zberu. Pán starosta, nech sa páči, máš slovo.  
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p. Babušík, starosta MČ Košice - Dargovských hrdinov: Ďakujem pekne. Toto ani tak nie je 

otázka na pána Magulu, skôr ako na vedenie mesta, asi Peťo, možno na teba ako zástupcu 

v rámci tohto. Mesto minulý rok dostalo prístup do REGOB-u, teda má možnosť 

dohľadať informácie o neplatičoch. Ako aktuálne vyzerá s počtom neplatičov? Či sa to 

vymáha? A že či teoreticky v takomto prípade sa uvažuje o znižovaní poplatku z tohto 

pohľadu, keď sa dohľadá väčší počet výberu finančných prostriedkov, keďže vieme, že 

nemá byť vyšší, ako je reálne ten náklad, aj keď predpokladám, že sa to asi následne 

odzrkadlí možno v budovaní tých polopodzemných a nejakých ďalších službách. Ale keď 

sa už rozprávame o nejakej tej inflačnej doložke, tak aby sme vlastne vedeli, že z akého 

reálneho nákladu, ale aj výberu vychádzame. Ďakujem.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre, pán Magula je pripravený na odpoveď. Čiže ide si 

pozrieť aj tú databázu. Keď bol minule na Rade starostov a na Mestskej rade, tak spomínal 

to presne aj v počtoch pred troma mesiacmi samotne pán riaditeľ, že koľko rádovo tisíc 

je dohľadaných. Nech sa páči, pán Magula.  

  

p. Magula, referát životného prostredia: Tak v súčasnosti prebiehalo očistenie tej databázy. 

Informatici tam sa snažili spracovať, je to veľmi veľký súbor. Očistili všetky tie subjekty 

od nežijúcich osôb, lebo to je fakt iba taká databáza veľká so všetkými možnými trvalými 

pobytmi, ktoré sa tu vyskytli za niekoľko rokov, čiže aktuálne pracovali o očistení  

a preklápajú celú túto čistú databázu už do našich systémov a mali by začať postupne 

všetkých ľudí, ktorých tam evidujú že ich nemajú v meste v databáze, tak ich postupne 

začínajú volať. Presné čísla budeme mať, až keď celé sa to preklopí. Lenže je to postupný 

krok a na informatikoch, ale presné číslo neviem povedať. Hovorili mi, že niekedy v júni 

by mali zasielať prvé predvolania, takže asi skôr v tom čase budú už odpovede na tieto 

otázky, presnejšie.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Mesto neuvažuje zvyšovať poplatok za odpad v meste 

Košice. Aktuálne je nastavený na nejakú tú udržateľnosť, určité štandardy sa nastavili 

tak, čo sa týka aj veľkokapacitných, nenavyšoval sa počet frekvencií, čiže sa to nejak 

zoptimalizovalo. Hovorila som o celkovej inflačnej doložke, ktorá bude platiť pre všetky 

mestá a obce, ktoré pôjde cez zákon, ale nie je to ešte schválené. Nech sa páči, máš slovo.  

  

p. Kasterko, splnomocnenec mesta: Ďakujem za slovo. Ja ešte doplním, že už minulý rok nejaké 

výzvy už išli. Postupne sa to čistí a vypláca a to pri fyzických osobách 3 roky spätne. 

Ďakujem.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre, kolegovia by sa pokročili ďalej. Pán Magula je vždy 

k dispozícii, čiže ak niečo individuálne, telefón máte, ak nejaká operatíva. Keď môžem, 

väčšinou vo veľkých MČ, nestačia tie nádoby na separovaný odpad, či už niekedy papier, 

plast, sklo.  

  

p. Magula, referát životného prostredia: V tejto veci kľudne, kedykoľvek sa môžete nás obrátiť 

a my so spoločnosťou TetraPak preberieme možnosti doplnenia nádob. V podstate aj  

pri tomto projekte polopodzemných kontajnerov budeme sa snažiť, tak ako aj v prvej 

várke, navyšovať množstva na triedený zber. Čiže keď budeme nahrádzať stojiská, určite 

bude priorita navýšiť to množstvo na triedenie, zber, lebo stále pribúda, samozrejme a je 

to aj priorita.  

  



7 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre, ešte 1 vec, dočisťovanie kontajnerovísk. KOSIT 

dočisťuje len v rámci miesta. Na zeleni, nikde už nedočisťuje. Tak?  

  

p. Magula, referát životného prostredia: Áno, oni majú zmluvne dohodnuté dočistenie okolia 

nádoby, bezprostredné okolie nádoby. Plocha pod kontajnerom a v prípade, ak je to 

uzamknutá klietka, tak je to plocha toho stojiska.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre a posledná otázočka a uzavrieme to. Čo naše slávne 

potkany? Hlodavce, deratizácia. Čiže ako z úrovne mesta bude to tohto roku 

zabezpečené? Pretože už nariadenie prišlo z hygieny, čiže čo pokračuje? Keďže vieme, 

že mesto jednu deratizáciu minulý rok vynechalo a malo to veľmi fatálne potom dôsledky 

v jednotlivých MČ. Takže ako sme momentálne s deratizáciou po kontajneroviskách?  

  

p. Magula, referát životného prostredia: Nie je to síce moja parketa, ale ak sa nemýlim tak, tak 

ako RÚVZ vyhlásilo tak, tak mesto urobilo a má robiť na všetkých stojiskách. Robí ju 

nielen teraz, ale robí aj priebežne na základe podnetov. Ide tam technik, preverí výskyt 

hlodavca a je tam niekoľko fáz a deratizácia prebieha. Čiže ak aj máte podnety na priame 

kontajneroviská, je dobre ich poslať, aby vedeli s nimi pracovať. Automaticky tam robili 

niekoľko, niekoľko fázovú deratizáciu, ale prebieha v normálnom režime.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre, pán Magula, aj kolegovia z KOSIT-u, ďakujem 

veľmi pekne za váš čas. Prijmeme si aj nejaké uznesenie. Takže Rada starostov berie  

na vedomie Informáciu z referátu životného prostredia o aktivitách v rámci odpadového 

hospodárstva na území mesta Košice a ďalších plánoch v rámci polopodzemných 

kontajnerovísk. Prosím, kolegovia, hlasujme o takomto uznesení.  

  

Hlasovanie č. 3 -         za: 15, proti: 0, zdržalo sa: 0  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Konštatujem, že uznesenie bolo  

s schválené. Pán Magula, ďakujem veľmi pekne za vašu účasť, pekný deň ešte prajem. 

Dobre, kolegovia, program rokovania nám bol známy. Budeme o chvíľočku pokračovať 

v rokovaní podľa programu.  

- - - 

  

Bod č. 1 

Materiály zaradené na najbližšie zasadnutie Mestského zastupiteľstva v Košiciach, ktoré 

sa uskutoční dňa 24.04.2025  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Takže materiály, ktoré boli prerokované idú podľa toho, 

ako sú uvedené v pozvánke už na mestské zastupiteľstvo s tým, že bod 33 síce som ho 

teraz nevybrala, ale na mestskom zastupiteľstve si pozrite, bude vybratý. Prišla 

požiadavka z oddelenia majetkového, má tam chybné spracovanie, čiže musí sa opraviť 

aj uznesenie. Čiže 33 bude stiahnutá, opravená, dopracovaná. Dnes ráno bola pani vedúca 

tu, tak vravím, že dobre. Nestiahli sme, nevadí, ale na mestskom zastupiteľstve, aby ste 

vedeli, že potom bude, nebudeme dnes ani o ňom rokovať, bude stiahnutý. Poďme teda 

zaradom, čo nás všetko čaká. Čiže ideme od začiatku:  

  

2.  Návrh Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice Určenie názvu ulice „Ulica  

na Horu“, 
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3.  Návrh Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice Určenie názvu ulice „Šimekova 

ulica“, 

4.  Protest prokurátora proti niektorým ustanoveniam VZN mesta Košice č. 108 o určení 

miesta a času zápisu dieťaťa na plnenie povinnej školskej dochádzky v základných školách 

a návrh na VZN o určení miesta a času zápisu dieťaťa na plnenie povinnej školskej 

dochádzky, 

6. Oprava záberu poľnohospodárskej pôdy v  Sprievodnej správe k ZaD ÚPN HSA Košice, 

20/2022, pre lokalitu č. 380 Šebastovce, 

7.  Správa náčelníka Mestskej polície mesta Košice o činnosti a odpočet plnenia koncepcie 

riadenia a rozvoja Mestskej polície mesta Košice za obdobie od 01.01.2024 do 31.12.2024 

– plnenie uznesenia Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 290 zo dňa 12. – 13. decembra 

2019, 

8.  Predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok za účelom realizácie projektu: 

„Cyklistický chodník Cvičná skala – Alpinka“. 

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Kolegovia, máme otvorenú rozpravu k týmto bodom. Nech 

sa páči, Dominik.  

  

p. Babušík, starosta MČ Košice - Dargovských hrdinov: Akurát sme sa zarozprávali k tej ulici 

názvu "na Horu", kde pán starosta navrhoval iný názov ulice. A ja si tiež dovolím k tomu 

niečo povedať, vzhľadom k tomu, že u nás na sídlisku je ulica "na Hore" a už teraz s tým 

majú veľakrát kuriérske spoločnosti, pošta a všetci ostatní problém. Pretože zavolajú  

v štýle, že už sme tu. A kde ste? No v Krásnej. Takže či by nebolo dobre pouvažovať 

presne na to pripomienkovanie pána starostu na to, aby sa ulica nevolala takmer podobne.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: No máš ináč pravdu, hej? Lebo na Hore, na Horu. Taký 

ekvivalent. Nech sa páči, pán starosta.  

  

p. Tomko, starosta MČ Košice - Krásna: Dobrý deň prajem. Ja len k tomuto dodávam to. My 

sme najprv dali pomenovanie ulice "K lesu", aby sa volala. Názvoslovná komisia 

zasadala, neprešlo to kvôli tomu, že číslovanie ulíc "K lesu" už máme určené a dole, keby 

od začiatku išla, tak by začínalo číslom, poviem nejakým 80 alebo 70. A na tejto ulici  

"K lesu" už máme od 1 do 70. Čiže by bolo to nelogické pre kuriérov, pre každého. Preto 

sa dohodlo, že táto ulica, keďže celá lokalita je "na Hore", takže sa bude táto ulica volať 

kvôli tomu, že podávame projekty, združený cyklochodník a ďalšie veci, takže táto ulica 

nemala názov, názvoslovná komisia odporučila, aby sa táto ulica volala "na Horu".  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Mne to ako v ušiach veľmi čudne znie "na Horu", to je ako 

na hor, na dol. Už kebyže "na Hore", ale dobre, nie som ja komisia názvoslovná. Na to sú 

príslušné komisie, ktoré by sa mali k tomu vyjadriť, zasadali, určili. Dobre, kolegovia, 

momentálne sa vyjadril aj pán starosta MČ, ktorej sa to týka. Čiže je s tým stotožnený 

podľa tej lokality, ktorá je vlastne celá nosná pre dané územie. Kolegovia, uzatváram 

rozpravu a dávam hlasovanie o návrhu na uznesenie: Rada starostov odporúča mestskému 

zastupiteľstvu prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu materiály pod bodmi  

č. 2 až 8, okrem bodu č. 5, o ktorej budeme rokovať samostatne. Prosím, hlasujme.  

  

Hlasovanie č. 4 -         za: 15, proti: 0, zdržalo sa: 0  
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p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem. Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. 

Pokračujeme ďalšími bodmi:  

 

9. Predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok za účelom realizácie projektu: 

„Spoločný chodník pre cyklistov a chodcov – Mončí potok“, 

10. Predloženie Žiadosti o nenávratný finančný príspevok za účelom realizácie projektu: 

„Modernizácia kompostárne mesta Košice“,  

11. Predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok za účelom realizácie projektu: 

„Využitie obnoviteľných zdrojov energie v meste Košice“,   

12. Predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok za účelom realizácie projektu: 

„Most č. M5850 na ceste II/547 a lávka, Hlinkova ul., Košice“,  

13. Predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok za účelom realizácie projektu: 

„Rekonštrukcia mosta na ul. Slovenskej jednoty v Košiciach“. 

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Rozprava je kolegovia otvorená. Ak nemá nikto nič, 

uzatváram rozpravu a dávam hlasovanie návrhu na uznesenie: Rada starostov odporúča 

mestskému zastupiteľstvu prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu materiály 

pod bodmi č. 9 až 13. Prosím, hlasujme.  

  

Hlasovanie č. 5 -         za: 15, proti: 0, zdržalo sa: 0  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. Pokračujeme 

kolegovia ďalšími bodmi:  

  

14. Aktualizácia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 696 zo dňa 27.02.2025  

vo veci projektu „Okružná križovatka: Kostolianska cesta - Národná trieda – Podhradová, 

Košice, 

15. Prechod zriaďovateľskej pôsobnosti a samosprávnych kompetencií v oblasti materských 

škôl z MČ Košice - Šaca na Mesto Košice,  

16. Poskytnutie dotácie podľa VZN mesta Košice č. 190 OZ Únia vzájomnej pomoci ľudí  

a psov, OZ Srdce pre mačky a OZ  Malá farma Košice, 

17. Návrh na prerozdelenie dotácií na šport v roku 2025.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Rozprava je otvorená. Nech sa páči, pán starosta Krcho.  

  

p. Krcho, starosta MČ Košice - Košická Nová Ves: Ďakujem pekne. Vážené kolegyne, 

kolegovia, včera sme mali Komisiu dopravy a výstavby a rád by som aj tu povedal to, čo 

som povedal tam. Aj na základe týchto žiadostí v tých bodoch o nenávratné finančné 

prostriedky, treba si uvedomiť, že v najbližšej dobe v krátkom časovom úseku a naraz 

dôjde k mnohým stavebným zásahom do infraštruktúry v meste Košice a na kritických 

oblastiach. To znamená, predstavte si Slovenskej jednoty most. Ďalej to je okružná 

križovatka Kostolianska, most Hlinková, MET-ka, kde sú obmedzenia aj v rámci VSS. 

Dôjde k veľkému obmedzeniu a + Festivalové námestie v rámci výstavby na Watsonovej 

ulici. Každá táto stavba, keď začne, dôjde k dopravným obmedzeniam. Na Komisii 

dopravy, výstavby sme prijali uznesenie a som aj požiadal predsedu, mesto Košice tým, 

že sú to samostatné stavby a nerozhoduje o tom Stavebný úrad mesta Košice, pretože to 

je investor, resp. stavebník mesto Košice, budú o tom rozhodovať rôzne stavebné úrady  

v Košice - okolí. Buď obce Ďurďošík, Čaňa. A každá takáto stavba by mala mať 

spracovaný plán organizácie výstavby. Ja predpokladám a obávam sa, že každý stavebný 

úrad, každý projekt bude mať to svoje, ale nikto nebude pozerať na to, že ja keď začnem 
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o mesiac, začne tá ďalšia a každý ďalší bude mať to svoje. A zrazu tie ulice budú 

zjednosmernené, presmerované a dôjde k chaosu. Čiže bolo odporúčanie, aby vlastne je 

to pre ochranu aj starostov tých MČ, ktorých sa to týka, ale aj všetkých Košičanov. 

Neobnímajúc ani Dargovských hrdinov, Ťahanovce, Košickú z jedného smeru zhora, 

Hlinkova most alebo Jazero, Krásna, čo sa týka MET-ky a Sever a Staré Mesto, čo sa 

týka Kostolianskej, resp. Slovenskej jednoty. Čiže ja by som očakával, že by mesto 

Košice vytvorilo krízový plán organizácie výstavby, lebo k tomu dôjde. Jedna stavba 

začne v septembri, druhá v októbri, tretia v decembri a ďalšia v januári a bude chaos. Čiže 

tento môj vstup je k tomu, aby možno aj z Rady starostov, aby sme mali na stole reálny 

plán organizácie výstavby na najbližšie obdobie. Pretože ten stavebný boom zhodou 

okolností, buď sa blížia voľby alebo nie, ale tuná bude a veľmi dobre vieme, že tu 1 pruh, 

keď sa odstaví len kvôli oprave poklopu, tak je kolaps v celom meste. Takže ja si myslím, 

že toto je dosť dôležité, aby sme boli na to pripravení a resp. aj občania. Čiže to je môj 

taký návrh k tým bodom, aj čo tu boli spomínané, že či aj z tejto Rady starostov by nemalo 

ísť nejaké upozornenie alebo požiadavka na miesto, aby reálne spracovala alebo 

nepozabudla na to, že ten plán organizácie výstavby je tu potrebný na najbližšie obdobie 

v rámci celých Košíc, nielen v rámci jednotlivých akcií. To len toľko. Ďakujem.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem veľmi pekne, pán starosta za informácie  

z dopravnej komisie. Pán starosta František Ténai, nech sa páči, Ferko, máš slovo.  

  

p. Ténai, starosta MČ Košice - Sever: Faktická poznámka. Dobre ráno prajem všetkým. Ja som 

veľmi rád, že takáto myšlienka včera vzišla z komisie dopravy, ale dovolím si upozorniť 

ešte na jednu vec. To, že niektoré lokality bude treba výrazne opravovať, vieme o tom 

dlho. Nemyslím si, že všetko sa bude opravovať naraz, pretože ani to tak fyzicky nebude 

možné. Podľa mňa nebudú ani dodávateľské firmy stíhať tieto veci. Samozrejme, som  

za to, aby vznikla nejaká koordinácia jednotná alebo aj poprípade nejaký krízový plán, 

ale musíme si uvedomiť jednu vec, že my trpíme v niektorých lokalitách nie tým, že sa 

presúvajú obyvatelia, ale tým, že prichádzajú tí prímestskí, tzv. cezpoľní. V tomto 

prípade, ako aj čo sa týka dopravy a opravy je podstatné to, že na niektorých lokalitách 

budeme musieť upozorniť aj obyvateľov, aby používali MHD, čiže ja to vidím skôr ako 

ešte výzvu na to, aby sme ľudí dostali do MHD. Zoberme si napr. na Severe chodí 

električka, čiže môžu sa využívať električky, môžu sa využívať autobusy, nech sa ľudia 

presúvajú MHD. Čiže toto vidím ako priestor na to, aby sme dostali ľudí do MHD.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Kolegovia, rozprava je otvorená. Čiže tak, 

ako teraz tu vzišli také návrhy, tak pripravíme si návrh uznesenia. Čiže mohli by sme dať 

návrh na uznesenie: Rada starostov žiada mesto Košice o spracovanie plánu organizácie 

dopravy počas výstavby a investičných zámerov v nasledujúcom období. Nech sa páči, 

hlasujme.  
  
Hlasovanie č. 6 -         za: 15, proti: 0, zdržalo sa: 0  
  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Diskusiu uzatvárame, ideme hlasovať  

o bodoch, ktoré sme mali teraz na stole. Návrh na uznesenie: Rada starostov odporúča 

mestskému zastupiteľstvu prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu materiály 

pod bodmi č. 14 až 17. Prosím hlasujme.  
  
Hlasovanie č. 7 -         za: 13, proti: 0, zdržali sa: 2  
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p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie teda bolo schválené. Ideme 

samostatne bod č. 18:  

  

18. Stanovisko mesta Košice k  spojeniu Gymnázia a ZŠ Sándora Máraiho v Košiciach  

s  vyučovacím jazykom maďarským - Márai Sándor Magyar Tanítási Nyelvű Gimnázium 

és Alapiskola so SOŠ technickou a ekonomickou Jozefa Szakkayho.     

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Keďže tu je stanovisko mesta Košice k spojeniu gymnázia 

a ZŠ Sándora Máraiho v Košiciach s vyučovacím jazykom maďarským. Je to nesúhlasné 

stanovisko mesta Košice, ale tak, ako je materiál, máme tu aj krajských poslancov, bol 

zmenený, čiže došlo tam k rokovaniu medzi klubmi. Popresúvali sa lehoty, čiže nie sú 

veci tak, ako je uvedené v materiály, hej? Kolegovia, ktorí boli na školskej komisii alebo 

aj finančnej, vedia, že vystupovali tam aj pani riaditeľka aj z odboru školstva, popresúvali 

sa termíny, lehoty a bolo prezentované, že Štatút národnostnej školy bude zachovaný, že 

bude výlučne výluka v Maďarskom jazyku. Čiže táto verzia materiálu je trocha iná. 

Rozprava je otvorená, ak chcete teda nejaké svoje stanovisko k tomu vyjadriť, ale 

hovorím, že sú tu aj krajskí poslanci, ktorí boli na rokovaniach. Vedia, že jednotlivé kluby 

potom zasadali a dohodli sa na inej forme, teda aj dátumoch a že ten Štatút národnostnej 

školy nebude nejakým spôsobom poškodený. Marcel, nech sa páči.  

  

p. Vrchota, starosta MČ Košice - Západ: Ďakujem veľmi pekne. Viem, že to bolo rozoberané 

hore dole. Máme na zastupiteľstvo približne 50 bodov a myslím si, že máme dosť svojich 

problémov, aby sme riešili za VÚC-ku tieto veci. Toto nech si rieši VÚC-ka. Tam je to 

riešené, takže mi príde tento bod ako zbytočný a naozaj my máme dosť svojich problémov 

ako mesto, s ktorými sa máme zapodievať, riešiť a pracovať na nich. Ďakujem pekne.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Máme ho pred stolom, čiže my vyjadríme svoj názor práve 

v hlasovaní. Ja som vysvetlila teda, že ako sa veci v čase zmenili. Je to veľká škola,  

2 subjekty a proste je to tak. Vyjadrujeme sa aj k tejto veci. Dobre, uzatváram rozpravu  

a teda len, aby ste vedeli, ešte ten návrh uznesenia je, že Mestské zastupiteľstvo  

v Košiciach v znení príslušných paragrafových znení nesúhlasí so spojením Gymnázia  

a základnej školy Sándora Máraiho v Košiciach s vyučovacím jazykom maďarským  

a tak, ako je udelené v uznesení. Ja som vysvetlila, že v podstate bolo to pripravené ešte  

k pôvodnému základnému materiálu. Veci sa počas trvania zmenili. Dobre kolegovia, 

prosím, hlasujme teda. Tento bod je samostatne. Rada starostov odporúča mestskému 

zastupiteľstvu prerokovať a schváliť predložený materiál pod bodom č. 18. A teraz sa 

vyjadrite hlasovaním.  

  

Hlasovanie č. 8 -         za: 5, proti: 1, zdržali sa: 8  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie teda nebolo schválené. Poďme 

ďalej kolegovia. Máme tu body:  

  

19.  Memorandum o  porozumení medzi mestom Košice a Úradom vysokého komisára OSN  

pre utečencov – UNHCR,  

20.  Memorandum o  spolupráci medzi mestom Košice a  Klubom vodného lyžovania TRIXEN 

Košice, o.z. a  pri realizácii projektu „Rekonštrukcia vodnolyžiarskeho areálu Trixen Park 

Košice“, 

21.  Zmena členov v zložení orgánov neziskovej organizácie Perly Gotickej cesty n. o., Hlavná 

16/26, 040 01 Košice – Staré Mesto, 
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22. Rozšírenie predmetu činnosti v Zriaďovacej listine rozpočtovej organizácie Stredisko 

sociálnej pomoci mesta Košice, Garbiarska 4, 040 01 Košice, 

23. Založenie spoločného podniku Mesta Košice a  WBG za účelom realizácie projektu 

nájomného bývania. 

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Rozprava je otvorená. Viacerí ste boli na prezentácii  

k nájomnému bývaniu, ktoré bolo na meste Košice. Asi keď budú otázky závažnejšieho 

charakteru, konkrétnejšie tí, ktorí neboli, myslím si, že dá sa to veľmi dobre rozobrať 

potom s predkladateľom na mestskom zastupiteľstve. Pretože je to veľmi vážna téma  

a ktorá zásadným spôsobom ovplyvní bývanie v meste Košice a s tým súvisiace aj ďalšie 

faktory, okolností. Ak v rozprave kolegovia, nikto nič nemá, uzatváram rozpravu a dávam 

hlasovať o návrhu na uznesenie: Rada starostov odporúča mestskému zastupiteľstvu 

prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu materiály pod bodmi č. 19 až 23. 

Prosím, hlasujme.  

  

Hlasovanie č. 9 -         za: 14, proti: 0, zdržal sa: 1  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. Kolegovia, 

prichádzame k ďalšími bodom:  

 

24. Priamy nájom malej telocvične v objekte ZŠ Drábova 3 v Košiciach z dôvodu hodného 

osobitného zreteľa pre Samuel Piasecký Academy Košice, o.z., 

25. Priamy nájom nebytových priestorov z dôvodu hodného osobitného zreteľa pre  Súkromnú 

strednú odbornú školu Bukovecká 17, Košice, 

26.  Zverenie nehnuteľného majetku mesta do správy Základnej školy, Lechkého 4, Košice,  

27.  Majetkovoprávne usporiadanie pozemkov v  k. ú. Južné Mesto za účelom realizácie stavby: 

„Rekonštrukcia a  dobudovanie chodníka pre chodcov a  cyklistov na ul. Alejová“,  

28.  Zverenie stavieb realizovaných v rámci revitalizácie vnútrobloku Jasuschova/Bauerova do 

správy MČ Košice – Sídlisko KVP - opätovné predloženie,  

29. Nájom pozemku KN C parcela č. 264/759 v k. ú. Lorinčík pre MČ Košice–Lorinčík - 

výstavba chodníka a oddychovej zóny/ viacúčelového ihriska Pod Hájmi z dôvodu hodného 

osobitného zreteľa, 

30. Prenájom pozemkov v k. ú. Jazero pre MČ Košice – Nad Jazerom za účelom výstavby 

chodníkov v Rekreačnej lokalite Jazero z dôvodov hodných osobitného zreteľa, 

31. Prevod pozemkov formou zámeny v k. ú. Huštáky medzi mestom Košice a  Stavebným 

bytovým družstvom I. Košice z dôvodu hodného osobitného zreteľa, 

32. Prevod pozemku  v k. ú. Barca v lokalite Barčianskej ulice pre J. M. z  dôvodu hodného 

osobitného zreteľa. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Rozprava otvorená. Sú to prevažne MČ, ktoré tu majú svoje 

zámery a ostatné materiály boli prerokované v Majetkovej komisii, ktorá ich odporúča 

prerokovať a schváliť. Diskusia je otvorená. Ak nikto nemá nič v týchto bodoch, 

kolegovia, uzatváram rozpravu a dávam hlasovať o návrhu na uznesenie: Rada starostov 

odporúča mestskému zastupiteľstvu prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu 

materiály pod bodmi č. 24 až 32. Prosím, hlasujme.  

  

Hlasovanie č. 10 -         za: 13, proti: 0, zdržalo sa: 0  
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p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. Dobre, 33-ku 

kolegovia sme vynechali. Ideme ďalej:  

  

34. Prevod pozemkov v k. ú. Grunt pre spoločnosť RG DEVELOPMENT, s.r.o. z dôvodu 

hodného osobitného zreteľa, 

35. Prevod pozemkov v k. ú. Grunt pre vlastníkov parkovacích miest v zastúpení spoločnosti 

RG DEVELOPMENT 2, s.r.o.  z dôvodu hodného osobitného zreteľa, 

36. Prevod pozemkov v k. ú. Sokoľ pre M. R. z dôvodu hodného osobitného zreteľa,  

37. Prevod pozemku v  k. ú. Terasa pre spoločnosť JUHÁS REAL s.r.o. z  dôvodu hodného 

osobitného zreteľa,  

38. Určenie spôsobu prevodu pozemku v k. ú. Severné Mesto pre Š. J., M. B. a Ing. Č. I.  

z dôvodu hodného osobitného zreteľa, 

39. Určenie spôsobu prevodu pozemkov v k. ú. Myslava pre Ing. J. H. a K. H. z dôvodu hodného 

osobitného zreteľa, 

40. Určenie spôsobu prevodu pozemku v  k. ú. Myslava pre Ing. P. B. z dôvodu hodného 

osobitného zreteľa, 

41. Určenie spôsobu prevodu nehnuteľnosti, parcely registra C KN č. 4154 v k. ú. Jazero  

pre R. O. z dôvodu hodného osobitného zreteľa. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, ak by niekto niečo mal k týmto témam. 

Všetky tieto materiály boli prerokované v Majetkovej komisii. Zasadáme každé 2 týždne, 

kolegovia. Je toho naozaj strašne veľa, na stôl sa nám dostávajú veci niekoľkoročné, kde 

už boli prerokované v zastupiteľstve a potom v podstate sa nedostali do Majetkovej 

komisie, čiže len tak stručne vás informujem. Dobre, uzatváram rozpravu a dávam 

hlasovanie návrhu na uznesenie: Rada starostov odporúča mestskému zastupiteľstvu 

prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu materiály pod bodmi č. 34 až 41. 

Prosím, hlasujme.  

  

Hlasovanie č. 11 -  za: 14, proti: 0, zdržalo sa: 0  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. Pokračujeme 

kolegovia ďalšími majetkovými vecami:  

 

42. Určenie spôsobu prevodu podkrovného bytu č. 18 v dome na ul. Podtatranského č. 1  

pre nájomcu G. H. z dôvodu hodného osobitného zreteľa, 

43. Prevod podkrovného bytu č. 17-S v dome na ul. Garbiarska č. 7 pre nájomcov Ing. A. A.  

a manželku V. A. z dôvodu hodného osobitného zreteľa, 

44. Určenie spôsobu  prevodu pozemku pod stavbou, parcely registra C KN č. 1724/174  

a priľahlého pozemku, parcely registra C KN č. 1724/72 v k. ú. Myslava pre D. N-B.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Rozprava kolegovia je otvorená. Uzatváram rozpravu  

a dávam hlasovať o návrhu na uznesenie: Rada starostov odporúča mestskému 

zastupiteľstvu prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu materiály pod bodmi  

č. 42 až 44. Prosím, hlasujme.  

  

Hlasovanie č. 12 -         za: 14, proti: 0, zdržalo sa: 0  
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p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. Kolegovia, 

máme tu pred sebou posledné body:  

  

45. Správa o odpovediach na interpelácie a dopyty poslancov mestského zastupiteľstva, ktoré 

boli prednesené v rámci XXVIII. zasadnutia Mestského zastupiteľstva v  Košiciach  

dňa 27. februára 2025, 

46. Správa o činnosti Útvaru hlavného kontrolóra mesta Košice.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pán kontrolór dobrý deň, zabudla som a ospravedlňujem 

sa hlboko, že som vás zabudla privítať, keďže ste stálicou vždy a veľmi si to vážime,  

na rokovaniach nielen Rady starostov, ale aj Majetkovej komisie a ďalších. Takže 

neviem, či v podstate k vašej správe sú nejaké otázky, chceli by sa kolegovia niečo 

opýtať? Majú nejaké požiadavky konkrétne na vás v rámci kontrolnej činnosti alebo čo 

by to malo zaznieť? Tak preto je to otvorené. Dali sme to tak samostatne. Pán kontrolór 

je pripravený, ako vždy. Kolegovia, uzatváram rozpravu, keďže sa nikto v tomto čase 

neprihlásil a dávam hlasovať o návrhu na uznesenie: Rada starostov odporúča mestskému 

zastupiteľstvu prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu materiály pod bodmi  

č. 45 a 46. Prosím, hlasujme.  

  

Hlasovanie č. 13 -         za: 15, proti: 0, zdržalo sa: 0  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. Máme tu ešte 

jeden bod Návrh na zmenu počtu mestských častí - návrhy riešenia, čiže 50-tka, aj napriek 

tomu, že na Mestskej rade neprešiel. V podstate je zaradený, ale predtým, ako som 

spomínala, čakali sme kolegov z Útvaru hlavného architekta.  

  

5. Informácia o  stave spracovania nového územného plánu pre mesto Košice.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Viem, že sa ponáhľate poniektorí, takže pán hlavný 

architekt, pán Kropp, vítam vás, aj pána Jerguša tiež všetci poznáte. Takže kolegovia,  

ak by ste nám teda nejak v stručnosti mohli vysvetliť materiál, ktorý sa predkladá na 

mestské zastupiteľstvo. Ako je spracovaný? Čoho sa týka? A všetky takéto základné 

informácie k novému územnému plánu. Možno množstvo tých pripomienok, ktoré prišlo 

alebo tých žiadateľov, ktorí boli. Čiže čo máme momentálne na stole?  

  

p. Kropp, hlavný architekt mesta Košice: Dobré dopoledne Vám všem. Většinu z vás jsme 

samozřejmě už informovali, ale určitě jsme tady proto, aby sme ještě nějaké doplňující 

otázky od vás získali. Otázka je, máme znovu říct, v jakém stavu se nacházíme a nebo 

máte zájem o konkrétní otázky?  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Možno tak v stručnosti, že v akom stave sa nachádzame.  

 

p. Kropp, hlavný architekt mesta Košice: Dobře tak já porosím mého kolegu Martina Jerguše.  

  

p. Jerguš, vedúci referátu urbanizmu: Na najbližšie mestské zastupiteľstvo predkladáme  

10. správu o stave spracovania územného plánu. Je to posledná táto správa. Máme vlastne 

územný plán odkomunikovaný s úradmi. Je to podobný proces, ako keď k nejakej stavbe 

si vybavujete stavebné povolenie, čiže aj my k tomu územnému plánu musíme vybaviť 

povolenia vlastne od štátnych, predovšetkým úradov, od ochrany životného prostredia, 

od ochrany poľnohospodárskej pôdy a lesnej pôdy a to sú také kľúčové, ktoré 
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vymenovávam. Dopravný úrad ešte, ktorý stráži letecké náletové kužele a podobné veci. 

Čiže toto sú veci, ktoré musíme mať povinne vlastne v tom územnom pláne zapracované. 

Máme to s nimi dohodnuté, teraz ich budeme oslovovať ešte o to, aby nám potvrdili tie 

dohody, ktoré sme si urobili. My ich vlastne zapracovávame do tej výkresovej aj textovej 

časti a musíme im to dať ešte raz na kontrolu. Normálne sa postupuje tak, že sa to dá  

na kontrolu najprv týmto čiastkovým úradom a potom sa to dáva na takú celkovú kontrolu 

Regionálnemu úradu územného plánovania, bývalému Okresnému úradu. My sme už 

teraz v štádiu, že keď to chceme stihnúť na to júnové zastupiteľstvo a sme tak aj 

preddohodnutí, vedenie mesta vlastne tieto dohody urobilo s týmito vedúcimi úradov, že 

to bude musieť ísť paralelne, aby to oni stihli. Preto sú na to tie 2 mesiace, aby povedzme 

v prvom mesiaci nám sa podarilo získať tie čiastkové rozhodnutia alebo potvrdenia tých 

našich dohôd a potom vlastne to záverečné. Čiže je veľmi dôležité pre nás teraz odovzdať 

ten materiál upravený podľa celého toho pripomienkového konania so zapracovanými 

pripomienkami všetkými, ktoré sme vedeli zapracovať, aj s vyhodnotením tých 

pripomienok, kde je presne zdôvodnené, ktoré pripomienky sme nevedeli zapracovať  

a z akého dôvodu. Tie najčastejšie dôvody, ktoré sme nemohli zapracovať, pripomienky 

boli také, že z procesného hľadiska neboli povedzme súčasťou toho verejného 

prerokovania. Preto sa s nimi nemohli, s tými niektorými návrhmi, ktoré nám prišli  

v poslednej fáze, nemohli byť všetci oboznámení úplne rovnocenne, a preto z toho 

procesného hľadiska by sme museli, keby sme ich chceli akceptovať, by sme museli 

zopakovať celý proces prerokovania, čo by nám vygenerovalo veľkú časovú stratu aj 

opätovné ďalšie pripomienky. A je to taký potom nekonečný proces, ktorý sa nám 

zaslučkoval. Čiže namiesto toho máme konkrétny návrh pre tých ľudí, ktorých 

pripomienky samozrejme vznikajú, pretože ten územný plán sa deje v nejakom reálnom 

čase. Čiže stále nám budú vznikať nové a nové pripomienky. Vieme ich prostredníctvom 

zmien a doplnkov, tie, na ktorých sa dohodne mestské zastupiteľstvo, vieme zapracovať 

tie, ktoré sú z odborného hľadiska akceptovateľné, ale z procesného hľadiska sme ich 

teraz nevedeli zapracovať. Vieme ich zapracovať neskôr, čo si predstavujeme, že bude aj 

rýchlejší proces, pretože teraz celý tento balík územného plánu, keď nám kontrolujú 

organizácie a štátna správa, tak každý ten úradník proste sa zaoberá celým územím 

administratívnym toho mesta a trvá to dlho. Trvá to 3-4 mesiace, naposledy nám to trvalo 

5 mesiacov, kým sme z tých úradov dostali vlastne tie stanoviská. Keď sa posudzujú len 

zmeny a doplnky, ktoré sú vlastne čiastkové riešenia, toto nám aj v minulosti väčšinou  

do mesiaca boli schopné tie úrady ako dať, hej? Čiže aj ten praktický dôvod je ten, prečo 

hovoríme všetkým, že je lepšie počkať na tie zmeny a doplnky, ktoré vieme v podstate 

od septembra nejakým spôsobom zhruba spustiť a väčšinou trvajú asi pol roka. Takže  

v tejto fáze sme a nabudúce nie na toto najbližšie, ale na to ďalšie mestské zastupiteľstvo 

sme už odhodlaní predložiť územný plán pre poslancov na schválenie. Plán je taký, že 

hneď ako odovzdáme materiály na kontrolu týmto úradom, čo očakávame, že bude asi 

okolo 1. májového týždňa, zhruba ten týždeň medzi 5.5. a neskôr, tak by sme chceli aj 

pre poslancov materiál vlastne nejakým spôsobom vygenerovať. To ešte záleží od pána 

primátora, ktorý je predkladateľ materiálu, ako nám presne nastaví podmienky. Ale proste 

chceme to urobiť určite trošku skôr, ako býva zvykom, lebo ten materiál je veľký  

a objemný. Zároveň pre verejnosť zverejníme dokumentáciu toho územného plánu, tak 

ako bola dolu, bude výstava, bude spustená študovňa, bude tam aj elektronická verzia  

a budeme k dispozícii každému, kto sa bude chcieť oboznámiť, ako boli jeho pripomienky 

povedzme zapracované alebo bude chcieť vedieť, ako ďalší postup má zvoliť, keď bude 

nespokojný s tým, že aké má možnosti, ako má dať žiadosť, o čo má žiadať a pod.  

Čiže takúto tú študovňu tu zase sprevádzkujeme.  
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p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre, čiže ak sa to bude predkladať na schválenie, nie  

na to, až ďalšie v tom danom čase už musí mať tento kompletný elaborát všetky kladné 

stanoviská z ostatných štátnych úradov. Čiže v čase, keď vlastne som bude o ňom 

rokovať, musí mať všetky kladné stanoviská k vyhodnoteniu a tých pripomienok 

zapracovania celého spracovania. Už teraz konkrétne sa nedajú zapracovať nové 

pripomienky, ale z hľadiska ďalšieho obdobia, keď sa to schváli, budú zmeny a doplnky, 

kde sa bude robiť nejaký komplexný balík tých zmien a doplnkov.  

  

p. Kropp, hlavný architekt mesta Košice: To se nedá dělat všechno na jednou, ale musí to mít 

zase nějaký postup, takže my budeme mít potom určitý časový prostor, kde v tom prostoru 

Útvar hlavního architekta, jestli zůstane v tom obsazení, jak je a případně bude ještě 

posílen, tak bude schopen ty připomínky nebo ty změny a doplňky dělat i ve vlastní režii.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Čiže vo vlastnej réžii už potom nebude potrebné takéto 

nejaké elaboráty schvaľovacie od nejakých ostatných ďalších inštitúcií?  

  

p. Kropp, hlavný architekt mesta Košice: Tak, jak se dnes připravuje ten územní plán, potom 

bychom chtěli i v naší režii prostě dál připravovat všechny ty podklady pro ty změny  

a doplňky, zapracovat je a pak je nechat schválit samozřejmě Úřadem pro územní 

plánování, případně dalších institucí.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Čiže vždy bude potrebné stanovisko. Ja len sa pýtam kvôli 

tomu, či to nebude negatívne vnímané verejnosťou, že schvaľujeme nosný dokument  

a zároveň už rozprávame o zmenách a doplnkoch. To je ako schváliť zákon a už dnes 

viem, že ho bude meniť.  

  

p. Kropp, hlavný architekt mesta Košice: Ten plán vznikal v nějakém časovém období. 

Dokonce je to de facto 11 let, ono to není poslední 3 roky, ale posledních 11 let  

se pracovalo na tom územním plánu. A v tom vznikají samozřejmě potřeby změn. Takže 

to je de facto i důvod toho, i ten plán nebude nikdy dokončen, protože se bude dále 

rozvíjet. Tady je možná trošku taková mylná představa u veřejnosti, že když se jednou 

ten plán schválí, že je zabetonován na dalších 30 let. Takhle to prostě není. Je to prostě 

nějaký otevřený dokument, který se bude neustále pro potřeby města aktualizovat.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem veľmi pekne, pán hlavný architekt,  

za vysvetlenie. Nech sa páči, pán starosta Igor Petrovčik, starosta MČ Staré Mesto, máš 

slovo.  

  

p. Petrovčik, starosta MČ Košice - Staré Mesto: Ďakujem, pani predsedníčka. Takže ja sa chcem 

rovnako poďakovať, lebo my sme už sa X-krát stretávali, či už na úrovni ako starostov 

alebo aj mestských poslancov. Myslím, že sme tam hľadali riešenia. Chcem sa 

poďakovať, že našli sme, myslím si, k obojstrannej spokojnosti nejaké kompromisy.  

Ja len sa chcem vrátiť k tomu, čo teraz bolo spomínané. Možno by bolo vhodné, lebo je 

pochopiteľné, že sme si aj vysvetlili, že niektoré lokality a niektorým vlastne 

pripomienkam nebolo vyhovené z tých dôvodov, že v podstate si to vyžaduje komplexne 

nejaký čas, nejaký štúdie a všetko, čo s tým súvisí. Či by sme, lebo bola otázka, aké, 

samozrejme aj odpoveď, že záleží od priorít. No a ide o tie priority, aby keď tu budeme 

sedieť, či už my o rok, o rok a pol alebo naši nástupcovia, aby tu v zásade bolo tak, že sa 

niečo len porozprávalo, nasľubovalo a v podstate nič z toho sa nesplní. Čiže či by sme 

potom ozaj aj do nejakého B. Uznesenia k územnému plánu nedali, že nejaký zoznam 
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tých lokalít a tie prioritizácie, ktorými sa potom následne by Útvar hlavného architekta 

mal zaoberať už v rámci tých zmien a doplnkov. Lebo je pochopiteľné, aj včera sme si na 

komisii spomínali, že to je aj nemysliteľné, že tu za pol roka, o rok sa niečo bude diať. 

Tu kapacitne, ani to nebudete nastavení opäť následne robiť hneď zmeny a doplnky. To 

bolo aj priznané, čo je pochopiteľné a práve preto, či by sme to nejako poistili formou 

nejakého uznesenia, kde dáme to tzv. pomyselné B., kde nadefinujeme, že v blízkej dobe 

sa, áno, budeme zaoberať v rámci zmien a doplnkov touto, touto, ja neviem, 10-15 lokalít 

alebo keď hovorím veľa, môže byť menej. Ale aby bolo jasné, aby aj tí, ktorí majú alebo 

teraz neuspeli, aby mali nejakú aspoň čiastočnú garanciu, že v podstate má zmysel sa tým 

zaoberať. Takže toto je jedna taká moja pripomienka, že keby sme to vedeli nejak 

podchytiť aj textovo  

a uznesením, aby to bolo jak sa hovorí: "Čo nie je napísané, to ako keby sa nestalo"  

a papier je grunt. A druhá, my sme riešili X iných vecí, ale som v podstate zabudol vlastne 

pripomenúť, ako sme na tom s tými pešími alebo polopešimi sezónnymi zónami a mňa 

by zaujímalo, lebo sme vtedy tam pozerali tou žltou farbou je územný plán a je vyznačené, 

kde sa ráta nejakou ďalej rozširovaním pešej zóny a mňa zaujíma stále tá Mäsiarska, 

Kováčska ulica, či územný plán, ako som aj vlastne stále aj prízvukoval, či rátame aspoň 

s nejakým polo režimom pešej zóny, keď nie 100 % pešej zóny, tak, ako je to bežné všade 

v európskych metropolách. Ďakujem.  

  

p. Kropp, hlavný architekt mesta Košice: Já bych chtěl jen říct, že tento detail je de facto spíše 

organizace toho prostoru. Ten územní plán to umožňuje, ale vy, když jako MČ, 

zastupitelé města, bychom si tam přáli, aby tam byla větší zóna, tak je to spíše organizační 

záležitost než územně plánovací záležitost. Územní plán to umožňuje. První otázka o těch 

prioritách? To je otázka de facto vás jako zastupitelů, jak si ty priority určíte.  

  

p. Jerguš, vedúci referátu urbanizmu: Je to naozaj asi viac na diskusiu pre vás poslancov, ako 

si to predstavujete, keď sa pýtate na náš názor odborný, tak ja by som ešte doplnil 

informácie, že hneď po schválení v mestskom zastupiteľstve máme ešte nejaké 

predpísané administratívne úkony, ktoré s tým územným plánom je potrebné urobiť.  

Je treba všetky výkresy vybaviť tými náložkami, odsúhlasovacími s pečiatkou,  

s podpisom primátora a takisto záväznú časť je treba rozdistribuovať na stavebné úrady  

a na regionálny úrad, aj na centrálny úrad. A to aj v elektronickej verzii a pod. Čiže je  

s tým ešte dosť veľa práce. Takže myslím si, že by bolo efektívnejšie asi, keď by ste 

chceli, keď sa dohodne vlastne s vedením mesta taká úloha, takže by sme na septembrové 

zastupiteľstvo potom pripravili nejakú analýzu tých informácií a tých zistení z toho 

prerokovania, že ktoré sme ešte vlastne zistili, že by boli povedzme pre mesto dobre 

spracovať. A že by sme sa v tomu venovali hneď v septembri, lebo všetko to stihnúť, 

urobiť na toto júnové zastupiteľstvo je teda problém.  

  

p. Kropp, hlavný architekt mesta Košice: To, co říká pan kolega, že z naší strany bychom mohli 

připravit takový základní návrh věcí, které by se daly i s nějakým časovým 

harmonogramem, abychom to byli schopni zvládnout a pak by to byla opravdu otevřená 

debata i s vámi, jako bychom pak k tomu opravdu v těch konkrétních případech 

přistupovali.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem veľmi pekne. Verím, že to bude dobrý signál aj 

pre tú verejnosť, keď ešte niečo tam ostalo visieť a potrebuje to zapracovať a teda bolo 

by to asi priechodné. Kolegovia, debata ešte stále otvorená, máme tu kolegov z Útvaru 

hlavného architekta. Ak nie sú ďalšie nejaké požiadavky, potom viete ešte individuálne, 



18 

 

kolegov osloviť, prekonzultovať. Ja chcem tiež poďakovať za spoluprácu, pretože tých 

stretnutí, toto, čo ste mali pripravené, či s MČ, s verejnosťou, naozaj do bodky veľmi 

dobre pripravené, komunikačne, aj kampaňovo. Aj dole, ako bolo miesto pripravené aj 

po MČ, čo sme absolvovali v minulom roku. Však ste boli u nás, v iných MČ priamo tu 

verejné stretnutia, celý ten harmonogram k tomu. Čiže slušne odvedená robota. Ďakujem 

veľmi pekne, že ste prišli aj dnes tu. V rozprave sa nám zatiaľ nikto nehlási, možno niečo 

vzíde ešte na zastupiteľstve, takže budete aj na zastupiteľstve, ak by niečo vzišlo. 

Uzatváram rozpravu a máme štandardné klasické uznesenie, keďže je to informatívna 

správa, takže: Rada starostov odporúča mestskému zastupiteľstvu prerokovať a zobrať na 

vedomie podľa predloženého návrhu materiál pod bodom č. 5. Prosím, hlasujme.  

  

Hlasovanie č. 14 -         za: 15, proti: 0, zdržalo sa: 0  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Konštatujem, že uznesenie bolo 

schválené. Ďakujem pekne kolegom. Máme tu posledný bod:  

  

50. Návrh na zmenu počtu mestských častí – návrhy, riešenia. 

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Na ostatnej mestskej rade sme prechádzali jednotlivé 

materiály. Potom v rámci rokovania vystúpil pán poslanec Matoušek, nežiadal zaradenie 

bodu, čo sa týka Návrhu na zlúčenie MČ, skupiny poslancov, že to chce predložiť  

na rokovanie mestského zastupiteľstva v júni, aby boli dodržané určité lehoty a materiál 

dostal vlastne šancu na prerokovanie svojím štandardným spôsobom. Následne v podstate 

bola požiadavka zo strany vedenia, aby minimálne prebehla diskusia a vo všeobecnosti  

k MČ, návrhom a aby sa rozprúdila diskusia aj na mestskom zastupiteľstve. Tento návrh 

neprešiel na Mestskej rade, ale napriek tomu primátor zaradil tento bod na rokovanie 

mestského zastupiteľstva, keďže je to naozaj vážna téma a si zaslúži diskusiu, keďže sa 

týka fungovania a usporiadania života v MČ a samotných MČ. Čiže materiál je zaradený, 

týka sa návrhu na zmenu počtu MČ. Vypočujeme si určite ešte siahodlhú diskusiu, ale je 

dobré, aby bola diskusia, čiže tento bod je momentálne otvorený. Kolegovia chce niekto 

v rámci tohto bodu sa aktuálne vyjadriť? Povedať nejaký svoj názor alebo v podstate si 

nechá to potom na rokovanie mestského zastupiteľstva a doručenie materiálu 

štandardným spôsobom? Máme tu predkladateľa materiálu, resp. jedného zo 

spracovateľov. Nech sa páči, pán Krcho.  

  

p. Krcho, starosta MČ Košice - Košická Nová Ves: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja sa 

chcem len spýtať kolegov, či všetci kolegovia dostali, obdržali materiál od navrhovateľov 

zmien, tzn. 1 návrh bol od Košického klubu, kde boli zaslané materiály od pána Lörinca. 

Či každý to dostal a tak isto, či dostali od ďalšieho navrhovateľa, to bol pán Ténai a teda 

či každý dostal to, čo bolo zaslané. Či niekto nebol vynechaný, aby následne potom, či  

v rámci diskusie a aby sme sa vyhli tomu, že niekto niečo nemá. Od Františka Ténaia 

nemáte, áno? Okej, dobre, tak poprosím navrhovateľa, aby poslal aj starostom MČ. 

Dobre, zatiaľ toľko z mojej strany.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Keďže by to malo mať svoj život, ale teda nebolo to 

prerokované ani na Mestskej rade vzhľadom na to, že tam bola požiadavka pána poslanca 

na neskoršie zasadnutie a dopracovanie do zastupiteľstva, čiže až na ten júnový termín. 

Nech sa páči, pán Vrchota, potrebujeme nejaké usmernenie, kedy ho chcete prezentovať 

v podstate, aby teda bol oficiálnou cestou prerokovaný aj v Rade starostov. Lebo teraz 

ten materiál prišiel teraz niekedy počas Veľkej noci, čiže kedy ho chcete prezentovať? 
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Počas Veľkej noci teraz prišiel posledný materiál od pána starostu. Tvoj prišiel  

pred týždňom v piatok, to je iné. Potom niečo pán starosta Lörinc posielal, asi všetkým 

kolegom, sa mi zdá, tam boli v prílohe uvedení všetci kolegovia s uvedením dôvetkom, 

že nikto ho nekontaktoval, ale práve Rada starostov je o tom, kde sme prijali uznesenie, 

že Rada starostov je tým miestom, kde by ten materiál sa mal prerokovať. Kde by ste mali 

prezentovať, vysvetliť, ale stále je tu čas a priestor, pretože mal by ísť oficiálnou cestou, 

čiže byť zaradený do rokovania ako bod programu a potom, samozrejme, máte slovo, nič 

vám nebráni, aby ste ho prezentovali aj dnes. Pretože diskutovať o ňom budeme aj o iných 

návrhoch a riešeniach, ktoré vzídu, pretože máme tu návrh 0 MČ, určite prednesiem ja 

návrh redukcie MČ, každý má právo predkladať. Čiže ak má byť reforma, môj názor je 

taký, že mala by byť reforma aj veľkých MČ, pretože ak to nosné má byť úspora 

finančných prostriedkov, tak musíme hovoriť o reforme aj veľkých MČ a nielen malých 

MČ. Ale verím, že začneme to kolo na tom zajtrajšom zastupiteľstve a každom ďalšom 

môžme pokračovať, kým nedospejeme k nejakému záveru. Nech sa páči, pán starosta, 

máš slovo.  

  

p. Vrchota, starosta MČ Košice - Západ: Ďakujem pekne. Ja sa chcem teda opýtať, lebo  

na jednom zo zasadnutí Rady starostov bol vlastne tento návrh odprezentovaný pánom 

starostom Lörincom, či ešte teda je potrebné.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nebol prezentovaný.  

  

p. Vrchota, starosta MČ Košice - Západ: Dobre.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Musí byť normálnou, štandardnou cestou. Ty keď chceš 

niečo vlastne prerokovať, zaradí sa do rokovania, príde v pozvánke a budeš mať k tomu 

vystúpenie, prezentáciu, bude sa o ňom rokovať, hlasovať. Takáto veľká zmena, a to je 

jedno, či máš 4, 6, 8, 10, 12, koľko strán, si zaslúži prezentáciu, vysvetlenie, prečo takto 

uvažujeme? Čo je nosným cieľom? Čo sledujeme? Ako sme to vyhodnotili?  

  

p. Vrchota, starosta MČ Košice - Západ: Dohodneme sa 3 hlavní spracovatelia, skontaktujeme 

sa a potom pani predsedníčka dohodneme termín.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre.  

  

p. Vrchota, starosta MČ Košice - Západ: Ja som ešte chcel v rámci tohto bodu otázočku, lebo 

mám to také nejasné, čo sa týka toho návrhu na 0 MČ. Tento návrh bol podaný  

do podateľne, či nie? Lebo nebol som si istý.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Bol oficiálne podaný do podateľne. Pán Ténai ho predložil, 

myslím, že aj na rokovaní potom Mestskej rady mal návrh pripravený v prezentácii. Teda 

aj s určitými ukazovateľmi a určite nám ho zajtra vysvetlí, o čo ide a teda v akom rozsahu 

a čoho sa týka. Okrem týchto 2 návrhov oficiálne neboli doručené žiadne ďalšie. Nech sa 

páči, pán starosta Dominik, máš slovo.  

  

p. Babušík, starosta MČ Košice - Dargovských hrdinov: Ďakujem. Tak ja len veľmi v skratke. 

V novembri 2023, keď prvýkrát bol tento návrh predkladaný na 9, 10 alebo 11 MČ, tak 

už vtedy sa otvorila prvýkrát diskusia, kde vlastne sme mali možnosť rozprávať aj o tom 

na Rade starostov 12.12.2023, kde mám odfotené hlasovanie, kde vtedy vlastne kolegovia 

starostovia, poviem to tak nepekne, zarezali diskusiu o tom, aby sa vôbec o tom 
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rozprávalo a debatovali sme. Prešiel nejaký ten rok, neviem, či sa tu čakalo, že sa to nejak 

stratí a prejdeme nejak ďalšie funkčné obdobie. No a viete veľmi dobre, že vtedy som sa 

aj ospravedlnilo za to, ako to bolo prezentované v mestskom zastupiteľstve s tým, že to 

bolo najprv dané tam a prisľúbil som, že to pôjde tou štandardnou cestou, teda  

cez podateľňu a následne cez Radu starostov a komisie a to sme teraz urobili a aj toto je 

nám vyčítané. Takže asi len toľko by som k tomu povedal, že od roku 2023, od novembra, 

odkedy sme to prvýkrát dali, tak odvtedy je táto diskusia otvorená. My sa absolútne 

nebránime tomu rozprávať sa s vami s tým, že už s niektorými z vás som sa stretol nielen 

ja, ale aj moji kolegovia. Tí, ktorí ste boli na týchto stretnutiach, viete, prišli ste, oslovili 

ste, komunikovali ste a rozprávali sme sa. Takže od novembra 23 + hlasovanie tu mám 

presne odfotené z decembra 2023, kde je jasne ukázané, že táto diskusia nebola ani len 

pripustená. Ďakujem.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Budem na tebe reagovať. V podstate asi vieme, že ako ten 

návrh bol predložený a možno aj z tohto dôvodu, že sa jednalo o jednu A4 v tom čase, 

ale vysvetlil si to, že teda prečo a ako. Ak niekto má skutočný záujem o reformu a zmenu, 

máme tu komisiu, ktorá v podstate má svojho predsedu. Je Komisia na deľbu 

kompetencií, máte tam kompetentné osoby. Vo všeobecnosti to len hovorím, že ak títo 

kolegovia alebo vám vyčítali, ja si tiež nemyslím, že by sa mali dozvedieť z tlačovky, že 

skupina poslancov v podstate sa rozhodla, že z večera do rána nejakých 10 MČ zareže  

a starosta sa nevie k tomu ani vyjadriť, pretože počul to len z médií alebo z televízie. Čiže 

skôr na mieste bolo to, prečo s týmto materiálom si neprišli tu a povedali, máme takýto 

materiál, budeme ho predkladať. Kolegovia, čo si vy o tom myslíte? Vedeli by sme ho 

zmeniť, zapracovať tam niečo? Máte vy svoje návrhy? A toto je tá diskusia, o ktorej sa 

hovorí. Čiže prišli ste s niečím, neviem, či by sa to tebe Dominik, páčilo, keby teraz niekto 

prišiel  

a robil tlačovku a povedal Sídlisko Dargovských hrdinov, lebo tam líšky dávajú dobrú 

noc, pretože tam v podstate ľudia chodia len spať, zlúčime s MČ Ťahanovce. Hovorím to 

teraz veľmi škaredo.  

  

p. Babušík, starosta MČ Košice - Dargovských hrdinov: Lenka, dvaja starostovia z malých MČ 

prejavili záujem a diskutovali s nami.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ale toto je ten priestor. Na Rade starostov. Dobre, pán 

starosta Krcho, nech sa páči, máš slovo.  

  

p. Krcho, starosta MČ Košice - Košická Nová Ves: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. 

Ja by som veľmi pekne chcel poprosiť všetkých zúčastnených, lebo už neviem na ktorom 

stretnutí sme na Rade starostov. Nevracajme sa do minulosti, čo bolo, bolo. Či dakto 

urobil chybu, neurobil chybu. Je to pasé, ale vždy na každej Rade starostov, ak sa otvorí 

téma MČ, my rozprávame o minulosti. Hrubá čiara pre každého jedného, hrubá čiara.  

Je niečo na stole, preto som sa na začiatku pýtal, máte tieto návrhy, ktoré boli dané?  

Tak prosím, bavme sa vecne k týmto veciam. Máme jeden návrh, druhý návrh, má ho 

každý. Nevracajme sa do minulosti, do roku 2023, 2024, kto, kedy, či dal, nedal, ako to 

predložil. Nechajme to tak. Poďme sa baviť tu. Každý môže predložiť návrh. Návrh bol 

doručený, ja si myslím, že v jednom prípade je tu snaha komunikovať. Ja som bol na 

jednom z týchto stretnutí, som si vyžiadal, boli, povedali sme si svoje. Ja som povedal 

svoje názory, ako to vnímam. Povedal som svoj názor ako starosta, povedal som svoj 

názor ako poslanec mestského zastupiteľstva. Tieto 2 názory sa bijú, to poviem otvorene 

a vždy to budem tvrdiť. A potom ešte názor ako občana mesta Košice. Ten sa takisto bije 
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minimálne s jedným z tých dvoch. A áno, som povedal, som alibista. Čiže takisto 

požiadavky alebo otázky, ktoré som mal, mi boli sčasti zodpovedané, ale pochopil som 

aj tú logiku, že nie je všetko možné vyčísliť, pokiaľ nevieme, čo chceme vyčísliť. Čiže 

bavme sa o tom, len už sa nevraciame do minulosti. Tak isto Lenka chce dať návrh.  

Dá ho, dá ho. Bude mestské zastupiteľstvo, bude sa rozprávať. Na konci dňa, ja som 

povedal, je to politické rozhodnutie a ja osobne si nemyslím, že zhoda dôjde v Košiciach, 

ale zhoda dôjde na Národnej rade Slovenskej republiky. Ja počúvam to tu, ja neverím 

tomu, že k niečomu my dospejeme. 22 starostov, aj keby som bol veľmi rád. Na začiatku 

som povedal, mne aj ten status quo, aký je, ja v tom problém nevidím, že by nedošlo  

k nejakej zmene. Ale na druhej strane opodstatnenie má, zníži ten počet, len to správne 

nastaviť. Vtedy okej, môže byť menší počet. Len ten správny kľúč, ešte nikto s ním 

neprišiel. Je niečo na stole, ja to akceptujem. Nehovorím, že so všetkým súhlasím, ale už 

sa nevracajme do minulosti. Takže asi toľko.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem veľmi pekne pánovi starostovi za názor. Požiadal 

o vystúpenie pán starosta František Beer.  

  

p. Beer, starosta MČ Košice - Myslava: Ďakujem za slovo. Dominik, diskusia má byť vecná  

a ak má byť vecná, tak má byť o číslach a tie ste žiadne ešte nepredložili konkrétne a teda 

ak tvrdíte, že niečo sa ušetrí, tak by ste to mali aj vedieť podložiť a potom ja veľmi rád 

budem diskutovať, keď nejaké čísla uvidím. Ďakujem.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Keď chcem, aby nejaký materiál naozaj priniesol tú 

požadovanú reformu, ktorú mesto Košice potrebuje, tak tie procesy a to medzi nami by 

malo byť zachované, ak chceme teda dospieť k záveru, ak vôbec a aby sa nenaplnil ten 

scenár, ktorý pán starosta pred chvíľočkou povedal, že som na konci dňa rozhodne  

z úrovne Národnej rady. Čiže ešte raz, Dominik, otázka na teba. Samotný materiál, teda 

tak, ako ste ho predložili, kedy bude predložený na Radu starostov? Mal by ísť tou 

štandardnou cestou. Kedy pred zastupiteľstvom? Bola Mestská rada, pán poslanec ho 

kvázi stiahol, že ho teraz chcete dopracovať. Čiže v ktorej podobe má byť predložený? 

Teraz prišiel nejaký ďalší materiál. Ktorý je ten, ktorý má byť potom predložený na Radu 

starostov?  

  

p. Babušík, starosta MČ Košice - Dargovských hrdinov: Nie je to žiaden ďalší materiál, ale to 

je ten istý materiál upravený o materiál s usmerneniami Ministerstva vnútra  

a Ministerstva financií.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Čiže je to ten istý, len doplnený o tieto ďalšie veci. Lebo 

na mestskej rade pán poslanec Matoušek ho stiahol.  

  

p. Babušík, starosta MČ Košice - Dargovských hrdinov: Mám informácie z mestskej rady, 

nestálo to na pánovi poslancovi Matoušekovi.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Čo, že ho stiahol?  

  

p. Babušík, starosta MČ Košice - Dargovských hrdinov: Nie, ja vravím, že nestálo to na pánovi 

poslancovi Matoušekovi.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ale však on ho stiahol.  
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p. Babušík, starosta MČ Košice - Dargovských hrdinov: Je to síce prezentované navonok takto, 

lebo mediálne je to veľmi zaujímavé.  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Však povedal na záznam, že ho nechce dať, že ho predloží...  

  

p. Babušík, starosta MČ Košice - Dargovských hrdinov: Počuli sme aj my záznam, takže.  

Je inak vykladaný, ako to, čo je prezentované. Ďakujem.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Tak neviem, no.  

  

p. Babušík, starosta MČ Košice - Dargovských hrdinov: Keby sme si ho pustili, tak každý 

pochopí.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ale však povedal niekoľkokrát, že ho chce dať na jún, že 

bude predložený. Aj napriek tomu sa zaradil tento bod. Nikto nechce blokovať nejakým 

spôsobom diskusiu, tému, návrhy, riešenia v mestskom zastupiteľstve. V žiadnom 

prípade.  

  

p. Babušík, starosta MČ Košice - Dargovských hrdinov: My nemáme problém s týmto 

materiálom počkať do júna, čiže nemusíte sa obávať toho, že zajtra bude predmetom tohto 

rokovania. Čiže stále je táto diskusia otvorená a keď napr. pána starostu z Myslavy 

zaujímajú nejaké veci, tak má číslo na mňa, vie ma kontaktovať aj ďalších kolegov. 

Vieme sa rozprávať. Zatiaľ tak neurobil ani raz.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: No práve preto sedí tu na Rade starostov, aby vlastne si  

10-krát nemusel tú istú vec zopakovať. Môže mať takú istú otázku a ďalších 10 budeme 

mať tú istú otázku. Zodpovieš ju raz. Dobre, dohodli sme sa na ďalšej Rade starostov 

bude tento bod zaradený a teda prejde normálnou formou diskusie. Čiže ste otvorení ho 

vysvetliť, komunikovať a teda celé prezentovať?  

  

p. Babušík, starosta MČ Košice - Dargovských hrdinov: Samozrejme.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Čiže môžme potom považovať, že na ďalšej Rade starostov 

normálne ho zaradíme a teda prejde diskusné fórum a vlastne aj prezentácia z vašej strany, 

ktorá určite bude aj zajtra vysvetlená k tomuto materiálu, ktorý už bol predložený  

do podateľne tak, ako je?  

  

p. Babušík, starosta MČ Košice - Dargovských hrdinov: My s tým nemáme problém tak, ako 

to prvýkrát odznelo. My sme očakávali, že keď to bolo dané do podateľne, nakoľko to 

bolo vyčítané, aj keď nechcem sa vracať tak, ako to Mišo spomenul. Ale bolo to vyčítané, 

bolo to teraz spravené legislatívne správne. Aj napriek tomu tento materiál tu nie je 

zaradený, takže nielen do tohto, ani do predchádzajúcej Rady starostov, čiže nie je 

problém. Ak je takáto požiadavka k týmto veciam spraviť aj prezentáciu, aj keď si 

myslím, že diskusia tu je otvorená už dlhú dobu.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre, čiže ten materiál, ktorý ste predložili na nasledujúcu 

Radu starostov môžme zaradiť, tak?  

  

p. Babušík, starosta MČ Košice - Dargovských hrdinov: Môžme, len poprosím, aby sme sa 

zladili, lebo tým, že sme boli predkladatelia viacerí a je tam síce nejaká myšlienka, je to 

v úvodzovkách dávané za vinu mne, ale ďalšie procesy spracovávali tiež kolegovia, 
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nakoľko ja nie som právnik, takže právne záležitosti riešili ostatní kolegovia. Takže aby 

sme boli nejak dohodnutí tak, aby sme tu boli všetci traja.  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, ešte pán Kasterko.  

  

p. Kasterko, splnomocnenec mesta: Ja by som sa len chcel spýtať spracovateľov  

a predkladateľov tohto návrhu. Teraz spomínaš, Dominik, že budete to dávať na ďalšie 

zasadnutie Rady starostov, čiže neviem, či už vy máte prezentáciu spracovanú, resp. či ju 

pripravujete. Tak sa chcem opýtať zajtrajšieho zastupiteľstva. Je z vašej strany tlak na to, 

aby táto diskusia tam prebiehala v tom 50. vode alebo nie? Lebo de facto, keď to má zase 

nejakým procesom ešte pokračovať ďalej a sa naštartovať vlastne Radou starostov.  

  

p. Babušík, starosta MČ Košice - Dargovských hrdinov: To je dobrá otázka, pretože ten 50. bod 

bol takto zaradený, ako je zaradený, resp. je v tých materiáloch a myslím, že si v tejto 

veci vieme ešte zavolať poobede, kde máme klub a určite nechcem rozprávať za celý 

klub. Takže vieme sa k tomu vrátiť, vieme si zavolať a teda dohodnúť sa v rámci tohto 

bodu.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre. Nech sa páči, pán starosta Krcho.  

  

p. Krcho, starosta MČ Košice - Košická Nová Ves: Faktická poznámka. Ďakujem. Ja si myslím, 

že mesto Košice minimálne by mohlo spracovať v polke A4 k tomuto bodu len 

informatívnu správu, ktorá by pozostáva z toho, že na podateľňu bol doručený návrh taký 

a taký, zjednodušene povedané. Ďalší návrh bol odovzdaný v takejto podobe 2-3 slovami 

a tretí návrh, o ktorom bolo diskutované a vieme o ňom, je návrh poslanca Národnej rady. 

Resumé tohto by niečo tam malo padnúť, aby verejnosť, novinári, aj tí, čo to sledujú, 

vedeli, že takéto návrhy sú s dôvetkom, že o týchto návrhoch prebiehajú priebežne 

rokovania a to by malo byť všetko. Tam ani diskusia by nemala byť otvorená.  

Len informatívna správa, že takéto návrhy zatiaľ sú a toto by tam malo padnúť minimálne. 

Lebo myslím si, že to očakáva aj verejnosť, že niečo tam bude, aj my sa nemusíme 

skrývať, že chceme o tom rozprávať, ale tiež si nemyslím, že otvoriť tam diskusiu a teraz 

sa handrkovať, ale myslím si, že minimálne informatívna správa o tom, čo oficiálne bolo 

podané a o čom vieme, by mala padnúť.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Keď ťa doplním, určite treba nezabudnúť ešte na jednu vec, 

že máme podanie generálneho prokurátora na Ústavný súd. Toto ešte nám tu, visí  

vo vzduchu. Čiže ešte toto je pred nami a toto si tlačíme, a to je tiež jedna zo 

zodpovednosti, že my dnes o tom vieme, že tiež z toho môže vyplynúť zásadné 

rozhodnutie, ktoré všetky tieto naše návrhy zmätie zo stola kolegovia. A opäť zásadnú 

otázku si odpovedať, čo očakávame od tejto reformy? Čo by táto reforma mala priniesť? 

Pretože akákoľvek zmena by mala byť zmena k lepšiemu. Čiže mali by sme kolegovia 

poznať analýzu a zhodnotenie súčasného stavu, čo v MČ nefunguje. Ak hovoríme  

o reforme malých MČ a nie je to 1:1, pretože malé MČ, či sa vám to páči alebo nie výkon, 

pomer, cena, kvalita, poskytujú rozsah služieb za najmenší náklad, ktorý keď si to 

prepočítate, keď sa pozriete, že malé MČ, koľkých majú kontrolórov? Keď si dopočítate 

na plné úväzky, koľkých majú poslancov? Keď si spočítate platy alebo odmeny 

poslaneckých zborov, niekde celý poslanecký zbor nemá takú odmenu, ako odmena 

jedného poslanca vo veľkej MČ. 20 % úväzky kontrolórov, keď to na spočítaš, 10 MČ 

má možno dokopy 2 kontrolórov a takto budeš pokračovať ďalej. Áno, nikto netvrdí, že 

reforma nie je potrebná. Ale opäť odpovedať si na základnú otázku, čo tá reforma má 

priniesť? Aké zmeny a aké skutočné úspory budú? Pretože keď vytvoríme kolegovia 
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akékoľvek nové administratívne celky, my sa musíme baviť o kompetenciách. Toto 

musíte počúvať. Kompetencie, čiže nie, že 500  tis. my ušetríme. Neušetríme, pretože tie 

finančné prostriedky budú musieť byť pridané na výkon samosprávnych kompetencií. 

Musíme hovoriť, kolegovia, o daňovom mixe. Čiže o finančnom modeli a množstvo 

ďalších atribútov a keď budeme robiť aj reformu, máte vykonávacie predpisy, celú 

ekonomiku, ktorá s tým bude súvisieť. Čiže tu je toľko premisy, toľko premenných, ktoré 

si dokopy možno ani všetci nevieme predstaviť, čo to prinesie. Či malá alebo veľká 

reforma, vždy to bude stáť čas a energiu. Je na mieste skloňovať aj to, že veľmi, veľmi 

rýchlo vieme urobiť zmenu štatútu a urobiť kompetencie pre všetky MČ. Urobiť zmenu 

modelu financovania a urobiť si daňový mix, pretože dane z nehnuteľností, verte 

kolegovia, že sa posilnia v rámci celého Slovenska. Aj model výberu, aj všetkého, čo s 

tým súvisia, nastavenia, ktoré pôjde formou zo zákona. Čiže mestá a obce si v tejto 

položke kapitole veľmi polepšia. Čiže aj tu je na stole urobiť daňový mix a ďalšie veci, 

ktoré s tým súvisia. Čiže vieme urobiť aj zmenu štatútu, daňový mix, reformu si nastaviť, 

časové hľadisko  

a otázne je, či na konci dňa sa naozaj dohodneme a nebude to tak, ako spomínal pán 

starosta Krcho, že to pôjde cez Národnú radu. Ale ak tu bude vôľa, tak verte, že aj veci, 

procesy aj v tej Národnej rade, ja by som sa osobne nenechala nejakým spôsobom 

zastrašovať a tlačiť do kúta, že keď my nerozhodneme a pod nejakým tlakom a nemáme 

analýzy ako malé deti po chrbte, tak ja to ako veľký urobím cez Národnú radu. Aj tam to 

je náročné, aj tam to majú medzi sebou veľmi komplikované a stačí stanovisko aj mesta, 

aj Rady starostov a myslím si, že nebude to tak jednoduché, ako to niektoré osoby v meste 

prezentujú. Nech sa páči, pán starosta Petrík.  

  

p. Petrík, starosta MČ Košice - Šaca: Toľko sme už toho povedali, ja len o margo toho.  

Ja aj Lacovi Lörincovi som hovoril, aj Romanovi Matoušekovi som hovoril a myslím, že 

aj tebe som to hovoril, viete vy ste jedným z predkladateľov tej zmeny samosprávneho 

usporiadania mesta Košíc. Viete, navrhujete zákon, ale vieš Dominik, prečo neprídete? 

Prečo sa nepýtate? Vy chcete niečo zmeniť a týka sa to nás, Dominik. Prečo ste najprv 

neprešli každého jedného? Už len ten záujem, že prídete, starosta, chceme dávať návrh, 

povedz ty, aký je tvoj názor? Čo by sme, jak by sme atď. Neurobili ste to. Od nás 

neočakávajte, že my budeme sa proste hlásiť, lebo ja som to vysvetlil aj Romanovi som 

povedal, aj Lacovi som povedal, že my nemáme na to mandát od našich ľudí a naši ľudia 

nechcú, Dominik, chápeš to? Mne Roman povie, ale naši občania od nás žiadajú, aby sme 

zmenili počet MČ, ale vašich občanov sa to netýka v negatívnom zmysle. Nás sa to už 

raz dotklo tým, že sme boli priradení. Tak keď chcete menší počet MČ, tak odfiktite nás 

všetkých malých preč a nemáte s nami žiadny problém, Dominik. A ty vieš veľmi dobre, 

že sa to nedá urobiť a vieš prečo sa to nedá urobiť. Vy keď navrhujete a vy keď chcete, 

aby my sme za vami chodili, tak potom zbytočne nás do toho ťahať. Aj tak politicky 

rozhodne väčšina a my tam máme také zázemie, aké máme, hej? A Keď naozaj sa jedná 

o to, že vylepšiť to, urobiť to tak, aby to naozaj malo prínos tak, keď predkladáte ten 

zákon, tak príďte. Lebo to s tým je robota, hej? Lebo toto, pre mňa to je veľmi povrchné, 

toto, čo predkladáte. Je to nanajvýš povrchné. Doteraz 30 rokov sa len hovorí, nič sa 

neurobilo, tak poďme aspoň zmeniť počet MČ. Ale je to povrchné. Ja som prípustný 

debatám hej? To je také primitívne ako podsúvanie, že tu starostovi ide o stoličku, aby 

mal toto, hej? Tu ide o tých ľudí, ktorých my zastupujeme. Tak ja len toľko chcem 

povedať, že keď chcete, tak každý jeden kto je nejaký navrhovateľ toho zákona, to viete, 

tak "o nás bez nás". Idete rozhodovať o tých, ktorí o tom ani nevedia, čo vlastne s nimi 

chcete urobiť.  
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p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem veľmi pekne. Nech sa páči.  

  

p. Babušík, starosta MČ Košice - Dargovských hrdinov: Faktická poznámka. My sme to aj tak 

chceli spraviť, ako si povedal len, nemôžem Mišo, prepáč teraz nevrátiť sa na chvíľku 

fakt späť. 12.12.2023 hlasovanie, kde sme si povedali, že vieme sa o tom rozprávať.  

Piati hlasovali za. Absolútne ste to hneď na začiatku zarezali. Vy ste neboli ochotní 

prípustní akejkoľvek debate v rámci tých vecí. Čiže my sme sa o tom ani len nevedeli 

začať rozprávať a prepáč, a s tým mandátom sú tu aj starostovia, ktorí sú zároveň aj 

poslanci mesta, tak mandát na zvyšovanie poplatkov bol? To bolo v poriadku? Tam vám 

ľudia dali mandát napr. vo vašom prípade? Veľa sa rozpráva o tom, vieme sa o tom 

rozprávať, ja s tým nemám najmenší problém. Vieme to tu odprezentovať, ako tu bolo 

povedané. Viete sa na to pýtať, kľudne si pripravte nejaké veci, ale nič tu nezmení v tom, 

že je to podané a určite to bude predmetom, verím, že rokovania mestského 

zastupiteľstva. Nevravím, že zajtra, ale verím, že najbližšie obdobie áno. Ďalšia vec je 

Generálna prokuratúra. 2 mesiace už prešli, pokiaľ viem, Ústavný súd do 2 mesiacov. 

Preto sa pýtam, lebo nesledujem to úplne.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Ja len chcem povedať, kolegovia, že keď 

si pozriete pozvánky aj na ostatných Radách starostov, tento bod bol zaradený.  

Čiže návrhy riešenia a všetko možné. Čiže nič nebránilo kolegom, ktorí majú seriózny 

záujem s týmto materiálom vystúpiť. To len chcem povedať, ako boli pozvánky kreované. 

Kolegovia a ešte jedna zásadná vec, keď idem robiť nejakú zmenu, musím pomenovať, 

čo nefunguje. Prečo danú zmenu chcem urobiť, čo nefunguje? Zmena má byť k lepšiemu, 

čiže čo nefunguje v malých MČ? Toto nikto si nevypočul. Prečo majú byť zlúčené malé 

MČ? Dominik, prečo nemá byť reforma napr. urobená veľkých MČ? Ja aj dnes, keď sa 

postavím pred plénum a budem obhajovať nejaký návrh, chcem povedať, prečo nefungujú 

MČ. musíš identifikovať ohnisko a problém, čo v malých MČ nefunguje?  

Čo nezabezpečujú? Však majú úlohy od osvetlenia, údržby, správy, všetkého  

s minimálnym počtom zamestnancov. Aké je to neefektívna správa? Čiže toto treba 

identifikovať, pomenovať, mať nejaké modely navrhnuté a povedať, áno, toto je správna 

cesta pre mesto Košice. Ja si stále myslím, že veľa-málo nie je zásadný ukazovateľ. Čiže 

túto tému sme my vyrobili v meste, my politici sme urobili medzi obyvateľmi. Pretože  

z nášho modelu sa učia a robia a implementujú v iných štátoch, čo sa týka decentralizácie, 

to, čo reforma po 89. priniesla na Slovensko, ale aj do nášho mesta. Čiže keď sa ťa niekto 

bude pýtať, chcem urobiť zmenu. Prečo tú zmenu chcem urobiť? Prečo? V čom nefungujú 

malé MČ a prečo nerobím zmenu aj veľkých MČ? Že keď chcem priniesť úsporu, 

finančné prostriedky, ktoré sa vrátia a toto je otázka, ktorú sa ľudia aj budú pýtať. Je to 

Rada starostov, čiže tu diskutujme na tejto pôde. O tom ja stále hovorím. Povaďme sa, 

nesúhlasme, ale vydiskutujme si to tu presne na tomto mieste.  

  

p. Babušík, starosta MČ Košice - Dargovských hrdinov: Čo sa týka napr. vezmem si  

do príkladu, prepáč Viktor, Vyšné Opátske, lebo je tam Panoráma, ktorá už bola za mnou 

a rozbieha petíciu o pričlenení, lebo proste povedzme si otvorene, je tam  

2,5 tis. obyvateľov. Má vyšší počet obyvateľov ako pôvodné Vyšné Opátske. Sťažujú sa 

mi napr. s takou vecou, že kosenie si zabezpečujú sami. Zimnú údržbu v rámci všetkých 

ostatných vecí mesto zabezpečuje MHD a ostatné veci si zabezpečujú sami. Chcel som 

len poukázať na to, že sú aj iné MČ, kde býva tiež jeden z pánov poslancov a bol vyzvaný, 

aby si pokosil pred vlastným domom, a keď je to pozemok mesta, teda v správe MČ. 

Zoberme si teraz, prepáčte kolegovia, budem tak, ako mi napadajú veci, napr. park v Barci 

je v správe MČ Barca, ale tá si objednáva službu u Správy mestskej zelene. Iba kosíte. 
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Ostatné veci si objednávate v Správe mestskej zelene. Takže v čom je to iné v rámci toho 

všetkého? Áno, za poplatok si to objednávajú a to, čo boli tie podniky mestské, ktoré boli 

napr. Správa mestskej zelene zakladané, dobré boli skôr, ale ± bavme sa o tom 2005, kde 

napr. MČ v tom čase zachraňovali mesto Košice kvôli tomu, že vieme, že tam boli tie 

veci, ktoré sa ukázali pri rekonštrukcii hlavnej s cieľom, že bude mesto efektívnejšie 

zabezpečovať napr. správu kosenia v MČ, bude lacnejšie súťažiť a teda bude to 

efektívnejšie. Teraz je krásny príklad napr. u mňa na sídlisku, kde zase som sa dnes 

dozvedel, že firma istú časť sídliska vypovedala zmluvu. Teda dochádzame do štádia, že 

polovica sídliska bude pokosená, polovica nie. Možno tak zase o 2 mesiace, kde bude 

mať 0,5 m trávu a ľudia budú sa obracať na mňa. Jedna kosba tam stojí približne 25 tis. 

Nech mi nikto nepovie, že 4 kosby za 100  tis. si nespravím ja sám, keď Správa mestskej 

zelene už teraz zabezpečuje subdodávky. Čiže toto je jedna z vecí toho všetkého, ale tá 

pointa hlavná, ktorú som chcel povedať na začiatku, mi úplne vypadla, tak sa 

ospravedlňujem a otvoril som ďalšie témy, ale vravím, nechcel som sa dnes tomu už 

venovať teraz, keď sme sa dohodli, že ideme na tú kvázi prezentáciu aj s ostatnými 

kolegami.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: No sú tu otázky, je tu debata, Dominik, o tom je tá Rada 

starostov, čo toľkokrát opakujeme. Nech sa to tu vyčistí, nech sa to tu vydiskutuje, nech 

tu počujem aj tvoj pohľad a názor, aby vlastne títo kolegovia navnímali.  

  

p. Babušík, starosta MČ Košice - Dargovských hrdinov: Faktická poznámka. Prezentujete, ako 

to prezentujete. Zlučujú sa aj veľké MČ s malými. To nie je, že malá je pričlenená  

k veľkej. Vznikajú nové administratívne celky. Jedine, čo je tam navrhnuté v rámci toho 

návrhu je, že prirodzene k počtu obyvateľov ostáva väčší úrad ako prvotný, ale nový 

štatutár sa rozhodne, kam sa následne presťahuje. My sme s Mišo mali túto debatu, čiže 

my sme sa o tom rozprávali. Ak to vezmeme do príkladu s Košickou Novou Vsou, ktorá 

má vlastnú budovu a my nemáme vlastnú budovu, tak prirodzene nový štatutár sa 

rozhodne, kde sa následne v rámci toho presťahuje. Čiže ono to je vnímané tak, že malá 

ide k veľkej, ale aj veľká v tomto ponímaní zaniká. Lebo vznikne nový administratívny 

celok s novým starostom, s novým zastupiteľským zborom a aj s novým kontrolórom, 

lebo usmernenie hovorilo o tom, že automaticky výkon kontrolóra so zánikom MČ zaniká 

a keď je tam slovo zaniká, tak zaniká aj vo veľkej MČ. Čiže hovoriť o tom, že malá sa 

pričleniť k veľkej, tak to nie je pravda.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Vo všeobecnosti to sú už technikálie, len ja nikde 

nepočujem kompetencie, ktoré kompetencie rozsahpetencií, financovanie, ekonomický 

dopad. Ak hovoríme, že čo chceme zmeniť, prečo nefungujú malé MČ, teraz si povedal 

nejaké kosenie alebo neviem čo, však samozrejme, však si aj my si objednávame. 

Dokonca výrub si musíme objednať u Správy mestskej zelene. Čiže to nosné má byť, 

určite všetky kompetencie pre MČ od osvetlenia, údržby toho všetkého. Čiže vznikne 

nejaký administratívny celok, ale potrebujeme zmeniť systém kompetencií. Toto máte 

rozpracované, ktoré kompetencie? V akom rozsahu? Aký bude model financovania? 

Idem sa rozhodnúť pre niečo, aby bol taký status quo, že teda mačkopes alebo všetky 

kompetencie? Aký bude pomer financovania? Toto sú všetko premisy, ktoré sú veľmi, 

veľmi dôležité v tých ďalších všetkých rozhodnutiach. Nech sa páči, Dominik.  

  

p. Babušík, starosta MČ Košice - Dargovských hrdinov: S týmto plne súhlasím a preto táto 

reforma je navrhnutá presne týmto spôsobom, že následne na to natiahnuť spravodlivý 

model financovania a rovnako tak aj kompetencie, ktoré sú už na zváženie, či budú  
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po vzore malých MČ alebo vzore Sídliska KVP. Ja sa nebránim tomu, aby to bolo 

identické pre všetky MČ aj po vzore malých MČ z pohľadu správy osvetlenia. Čiže áno, 

rátame s tým, samozrejme, to je jedna zo základných vecí, ktorá musí byť spolu  

so zlučovaním MČ alebo s novovzniknutými MČ kompetencie a taktiež aj financovanie.  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pán starosta Krcho.  

  

p. Krcho, starosta MČ Košice - Košická Nová Ves: Ďakujem pekne. Mal som toho viacej, ale 

tu už to začína schádzať, a to si uvedomme, do nejakých osobných invektív. Poprosím 

obidve strany, nehodnoťte niečo o čo nemáte, tá druhá strana, presnú informáciu. 

Informácia, že ľudia mi povedali nie je informácia, ktorá sa zakladá na pravde väčšine 

ani z 50 %. Čiže z pozícii starosta starostovi nevytýkať takéto veci. To nepatrí sem, lebo 

to len prilieva olej do ohňa a nerobí to dobrú náladu. Čo sa týka MČ, dobre odznela 

otázka, čo robia malé MČ zle, že ich treba zrušiť? To je dobrá otázka položená, ako 

podnikateľ, keď má zrušiť nejakú prevádzku, čo robí tá prevádzka zle, že ju chcem zrušiť? 

Ale na druhej strane netrúfnem si ani povedať, že veľké MČ robia niečo zle. To si 

netrúfnem povedať, pretože nemám to s čím porovnávať. A preto tak aj bolo povedané, 

však aj Laco to tak začínal svoj úvod, že nie je problém ten počet, ale kompetencie ich 

financovanie, procesy. Môžme vyhodnotiť teraz malé MČ každá je iná tak, ako aj tá 

väčšia MČ. Nie každá dokáže fungovať na 100 %. Každá má svoje chyby, keď to 

rozdelíme, využijem tú SWOT analýzu, každá má svoje silné stránky, slabé stránky, má 

príležitosti, niektoré sa vie rozrastať, niektorá nevie. Niektorá má nejakú osadu, iná zas 

nemá. Niektorá má rozsiahle polia, lesy, iné môžu sa rozvíjať, aj čo sa týka priemyslu. Sú 

rôzne MČ a nemôžem tvrdiť, že robí to zle alebo dobré, lebo každá iná a každú môžme 

hodnotiť, ale keď si vezmeme, nikde v žiadnych novinách, periodikách na internete 

nenašiel som nejakým spôsobom nejaké výtky občanov z malých MČ, že čo niekde 

nefunguje. Sem tam nájdeme, samozrejme, ale nie v takom rozsahu, ako sa to deje vo 

veľkých MČ. Čiže otázka znela, čo robia zle? Malé MČ nerobia nič zle, lebo však fungujú 

s tými peniazmi, čo majú. Či by vedeli lepšie? To je otázka. Možno áno. Stačilo by im 

trošku viac peňazí? Myslím si, že áno. Čo robia veľké MČ zle? Netrúfnem si povedať, 

pretože lebo nemajú tie kompetencie až na niektoré, čo sa týka kultúrnych akcií.  

Ale reálne pravda je taká, štatút im neumožňuje robiť nič. Čiže nemôžem ani hodnotiť.  

A preto, a to som aj povedal, keď sa bol na stretnutí, dajme kompetencie veľkým MČ. 

Nech robia to, čo robia malé alebo to, čo robí KVP, nech to robia. A po 4. rokoch môžme 

si povedať, robia to dobre, lepšie ako mesto alebo nie? A keď to budú robiť dobre a lepšie 

ako mesto, tak potom sa poďme baviť o tom, či 22 je dosť alebo môže byť menej. Čiže 

to som aj ja povedal, 2026 je neúnosný rok. 2030 môžme sa baviť o počte MČ, do roku 

2030 sa bavme o kompetenciách, o financovaní. Rozpráva sa o tom 15 rokov, ešte to  

4 roky vydrží podľa mňa, ale bude to pripravené, myslím si, že lepšie. Treba túto tému 

živiť, treba sa ňou zaoberať, ale nie rýchlo, rýchlo, lebo sa blíži október 2025 a keď to 

neurobíme teraz a už sme v strate. Čiže my, keď máme prijať rozhodnutie, tak ho musíme 

prijať zodpovedne. Nie pre seba, ale pre budúce generácie a pre tých budúcich, čo po nás 

prídu, aby to, čo my urobíme, aby malo prospech pre občanov. Čiže ja súhlasíme aj  

s Petríkom čo sa povie uňho, že to nikto nechce. U nás detto. Keď sa na tú otázku mňa 

pýtajú, hovorím, že my nechceme, ale to zas tiež nie je o nich, lebo je to politické 

rozhodnutie. Čiže poďme tým smerom, ale kompetencie a financovanie by som dal na 

prvé miesto a počet riešil až potom. Ale hovorím, to je môj názor, názory sa menia, môj 

názor ako starostu je, nie som za zlučovanie. Chcem, aby MČ zostávala. Ako poslanec, 

poviem, áno, je potrebná reforma. A občan tak isto povie, ako občan, kde žijem, poviem, 

že nesúhlasím. Čiže požiadavka bola, nehádajme sa, nevnášame do toho dezinformácie. 

Tu, ako kolegovia sedíme, ak niečo máme, prídeme za tým kolegom a nie tu na verejnosti, 
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budeme vytýkať, že na Panoráme býva veci 2,5 tis. obyvateľov. No nebýva. Môže tam 

byť 1000 bytových jednotiek, po štyroch, to je 4000, ale nebývajú. Ja mám napr. zelenú 

stráň, kde má bývať 1200 obyvateľov. Trvalý pobyt má prihlásených 400. Ostatné sú 

prázdne, prenajímajú sa. Čiže sú čísla a čísla. Ďakujem.  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ešte ťa doplním k tým veľkým MČ. Kolegovia, presne 

preto som v septembri zaradila bod do mestského zastupiteľstva Prezentáciu MČ, aby 

všetci videli a mali ste možnosť odprezentovať, či malé, či veľké MČ, aby ste mali 

možnosť aj poslancom, ktorí možno nevedia, ale aj verejnosti prezentovať ten rozsah, 

ktorý v danej MČ robíte, že to je ideálny priestor, aby teda sme sa aj my ostatní 

oboznámili. Lebo mnohokrát nevieme, mnohí neboli v tej inej MČ u toho svojho kolegu 

a nevideli tú jeho dennú činnosť, agendu a všetko, čo robí. Nech sa páči, pán starosta 

Krištof.  

  

p. Krištof, starosta MČ Košice - Barca: Ďakujem za slovo. Milí kolegovia, kolegyne, ja len 

chcem dať veci na pravú mieru. Čo sa týka, zaznelo tu ohľadom toho nášho parku. Tento 

park je vlastníctvom MČ Barca, takisto aj kašeľ, ktorý tam je. Je to chránená pamiatková 

oblasť s tým, že každoročne máme prehliadku parku s Pamiatkovým úradom, preberáme 

si všetko, čo treba vyčistiť, vyrúbať, odstrániť, orezať a tieto činnosti všetky si robíme 

sami. Čiže keď niečo chceme od mestskej zelene, tak za to si zaplatíme. Takže len toľko 

na margo. Ďakujem pekne.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre kolegovia, myslím si, že debatu sme vyčerpali.  

Na stole máme kolegovia bod, ktorý je bez uznesenia. Je to bod, ktorý bol zaradený aj 

bez toho, že prešiel na Mestskej rade. Proste uznieslo sa, že teda je to téma, aby teda 

nebolo to vnímané, že teraz tu niekto niečo blokuje, nechce o tom komunikovať, ale teda 

Rada starostov berie na vedomie informáciu o zaradení bodu, lebo bol zaradený, Návrh 

na zmenu počty mestských častí, hej? Čiže Rada starostov berie na vedomie informáciu 

o zaradení bodu na nasledujúce mestské zastupiteľstvo a je to návrh na zmenu počtu 

mestských častí - návrhy, riešenia. Prosím, hlasujme.  

  

Hlasovanie č. 15 -         za: 13, proti: 0, zdržalo sa: 0  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Konštatujem, že uznesenie bolo 

schválené.  

- - - 

 

Bod č. 2 

Rôzne 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Kolegovia, ďakujem, že ste vydržali. O tomto je tá diskusia. 

Môžme mať iné názory, môžme sa povadiť, len na tomto mieste si tu máme vydiskutovať, 

o tom celý čas točíme. Máte niekto niečo do bodu Rôzne? Dobre, ak nie, tak pekný deň 

ešte kolegovia a vidíme sa potom na zastupiteľstve zajtra.  

- - - 
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Záver rokovania 

 

Predsedníčka Rady starostov v Košiciach Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová vyhlásila 

32. rokovanie Rady starostov v Košiciach za ukončené. 
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